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Gradimo čistilni napravi in 
kanalizacijska sistema

Vsak od nas proizvede približno 150 litrov odplak na dan. Prebivalci občin Trbovlje in Hrastnik skupaj vsak 
dan izpustijo 4,4 milijona litrov onesnažene vode. Čiščenje odplak, ki obremenjujejo vodotoke, je del naše 
odgovornosti do okolja in naša naložba za prihodnost. Skoraj dve tretjini sredstev za gradnjo čistilnih naprav 
in kanalizacijskih sistemov v občinah Trbovlje in Hrastnik sofinancira Kohezijski sklad EU.

I Projekt delno ßnancira 
I Evropska unija

KOHEZIJSKI SKLAD

Projekt delno ßnancira 
Republika Slovenija

Občina Trbovlje

Ta projekt prispeva k zmanjševanju ekonomskih in socialnih razlik med državljani Evropske unije.

Občina Hrastnik
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Morate prebrati:

Zagorska občina toži 
Lafarge Cement
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Zasavje zajema z veliko 
žlico sredstva EU ©
Kmetica leta 2009 
je z Jezerskega
Čitalniški večer 
v Mlinšah

Intervju:
Dejan Poboljšaj

Guličverjeva potova
nja Jožeta Ovnika

Predstavitev 
knapovske sage

Špegu:
za Jureta Torija

Dewesoft - savinjsko- 
zasavska gazela 2009
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Zasavc-a izdaja Grafika Gracar d.o.o.,
Lava 7b, 3000 Celje, tel. 03 54 52 666, fax 03 54 73 166.
Glavna odgovorna urednica: Marta Hrušovar.
Uredniški odbor: Stanislava Radunovič, Fanči Moljk, Anton Šutar 
in Boštjan Grošelj.
Redakcija se zaključuje ob ponedeljkih ob 12.00 uri.
Prodaja, trženje in tisk: Grafika Gracer, Celje.
Tiskano en dan pred izidom v nakladi 2000 izvodov.
Naslov uredništva: Zasavc, p.p. 79,1410 Zagorje ob Savi.
Telefon: 03 56 22 734, Faks: 03 56 32 734
GSM: 041 410 734, komerciala: 031 822 533, 040 267 411.
E-mail urednica: hruski@siol.net, E-mail: zasavc@email.si,http://zasavc.gajba.net 
Zasavc je štirinajstdnevnik, izhaja ob četrtkih.
Letna naročnina je 28,17 EUR, polletna 13,52 EUR.
Naročnina za tujino je 81 EUR ali druga valuta v protivrednosti.
V ceno je vračunan 8,5 % DDV.
Odpoved naročnine sprejemamo v pisni obliki po obračunskem obdobju. 
Nenaročenih rokopisov in fotografij ne honoriramo in ne vračamo.
Brez dovoljenja urednika ponatis člankov ni dovoljen.
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ste izpolnili obveznost 
orijavili resnične podatke o 

osebah, s katerimi, upam, v so
žitju živite v stanovanju in pa 
psa? Če niste, ste rok že zamu
dili. Posledice? Hm - upravni
ki bodo upoštevali, da enoto 
uporablja dvakrat toliko ljudi, 
kot glede na površino določa 
pravilnik o dodeljevanju ne
profitnih stanovanj v najem. O 
namenu te novotarije bi se dalo 
razpravljati, vendar tokrat in tu
kaj ne bi. Bolj zanimivo je to, da neka- t e r i
upravniki v sporočilih »grozijo«, da bodo sezname s števi
lom uporabnikov izobesili na oglasni deski v stavbi. Ako 
ste nežna in občutljiva dušica, se pač ne boste želeli videti 
kot grešni kozel, ki ni prijavil psa, kaj šele svojega ljube
ga. Ja, to je kar dobra taktika, kako skregati stanovalce v 
večstanovanjskih blokih, ki se tako ali tako ne poznajo 
med seboj, nimajo nobenih stikov, kaj šele, da bi vedeli 
za kakršenkoli problem svojega soseda. Tako do prvega 
vogala, tam pa: »Udri po siromaku!« Vsak vse najbolje ve, 
kaj se dogaja in kaj se ne: mlatjo se med sabo, baba pije, 
otroc so zadrogiran...kaj hujšega, kot je zloraba, raje ne 
bi omenjala, ker imam psa, ki rad stika pod balkoni in 
požre vse crknjeno, kar preobjedenim odveč hodi in da 
ne bo kontejner prehitro poln, hajd, flek čez balkon, sej 
je grabn spod!

Aja, kje sem že, ja točno, pri smeteh. Vrli odgovorni do
dajo še nasvet, podkrepljen s členi in njih odstavki, ki 
pravi, da soseda lahko preprosto zatožite, da se je zlagal 
in prijavil premalo - za preveč ga najbrž ne bo nihče pre
ganjal. Ojcj, kako prav je imel hudič, ki je slovenske duše 
v kotlu kuhal in se po svoje zabaval in kratkočasil, kajti 
grešne dušice so pazile, da katera ni pomolila glave iz 
kotla - v tem primeru so jo ročno potegnile nazaj v vrelo 
olje. Hudič je imel fertig del pa dnar na roke in tako ga 
imajo tudi naši predpisovalci tako ali drugače trapastih 
aktov. Skregaj folk, pa boš imel mir pred njim. Hudo po
dobna se mi zdi tudi Odisejda oziroma cementarijada. 
Tako se bomo spričkali med sabo, da na koncu ne bomo 
vedeli, na kateri strani smo začeli in kje končali. Ampak, 
da veste, upokojenska stranka je najmočnejša stranka v 
državi in tale tovarna za cement jih ima kar precej na svo
ji strani, sem na lastna ušesa slišala in direktorju so bile 
tisti dan odprtih vrat gotovo balzam za ušesa.

Pa ne pozabite na dan reformacije in na verne duše in... 
pazite, kako zalivate rože in kam pada uvelo cvetje, na
slednji ukrep bo lopnil po vas - zaljubljena v pse in rože
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Zadnja seja občinskega sveta Občine Hrastnik, ki je bila v četrtek, 24. septembra 2009, je imela
petnajst točk dnevnega reda.

Pri četrti točki, ko so obravnavali in sprejemali poročila o 
izvrševanju proračuna občine Hrastnik v obdobju januar - av
gust 2009 z oceno realizacije do konca leta, je bilo kar nekaj 
vprašanj.
Glede urejanja cest je župan Miran Jerič pojasnil, da je ce
sta, ki poteka skozi Hrastnik v državni lasti, zato je bil 18. 9. 
2009 sestanek z direktorjem Direkcije RS za ceste v zvezi z 
investicijo skozi sotesko Boben. V okviru te investicije bodo 
postopoma izvedli 600 metrov preplastitve cestišča od tovar
ne TKI Hrastnik do gostišča Porto. V letošnjem letu bodo 
sanirali in uredili tudi cestišče mimo banke, do vstopa v ban
ko, naslednje leto pa še do Vodiškarja. Položeni pa bodo tudi 
vsi potrebni vodi (telekomunikacijski, komunalni, toplotni 
...). Letos bo zaključena tudi druga faza urejanja hrastniškega 
mestnega jedra v neposredni bližini športne dvorane, bazena 
in stolpnice Log 3, ki zajema tudi hortikulturno ureditev, za 
katero skrbi Vrtnarstvo Celje. Zaključek tretje faze ureditve te 
cone je predviden za naslednje leto.
Zanimiva je bila tudi dvanajsta točka, kjer so razpravljali o pri
javi na peti razpis evropskih sredstev za razvoj regij. Uvodno

obrazložitev je podal direktor občinske uprave Janez Kraner. 
Pojasnil je, da znaša razpoložljiva regijska kvota za projekte 
v obdobju 2010-2012, ki pripada Zasavski regiji, 7.653.569 
€. Kvota, ki pripada Občini Hrastnik, znaša 2.423.630,19 € 
in bi se razdelila tako, da bi bilo 1.738.743 € namenjeno za 
sofinanciranje sekundarnega kanalizacijskega omrežja obmo
čja Dol pri Hrastnik, 684.887,19 € pa za komunalno ureja
nje območja OPPN Resnica S5. Občina bo morala k tej kvoti 
evropskega denarja dodati še svoja sredstva.
Statistično je Zasavska regija sestavljena samo iz občine Trbo
velj, Hrastnika in Zagorja, Radeče pa spadajo k Posavski regiji, 
Litija in Šmartno pri Litiji pa v Ljubljansko regijo.
Zupan je razložil še skupen regijski projekt Natura - 2000, v 
okviru katerega je nastal projekt V 3 krasne, ki tudi kandidira 
za dodelitev evropskih sredstev. Zdaj se nadaljuje kot projekt 
Vse teče v 3 krasne. Za to je predvidenih 450.000 €, kamor 
je vključena vzpostavitev turističnih informacijskih centrov 
v vseh treh zasavskih občinah in izvedba promocije in trženja 
občin na področju turizma.

Besedilo: Fanči Moljk

Glavna točka dnevnega reda 2. izredne seje zagorskega občinskega sveta v torek, 13. oktobra 
2009, je bila predstavitev informacije o izvajanju sosežiga odpadkov v trboveljskem Lafarge

Cementu.
Izkazalo se je, da nasprotniki tega početja na čelu z ekološko 
skupino Eko krog in njenim predsednikom Urošem Macerlom 
menijo, da cementarna ne bi smela sosežigati nevarnih odpad
kov, dokler odločba o tem ni pravnomočna. V odločbi, ki jo je 
izdala Agencija Republike Slovenije za okolje, namreč nikjer 
ne piše, da pritožba ne zadrži njene izvršljivosti. Dokler torej 
ni odločeno glede pritožbe zoper to odločbo, cementarna ne 
bi smela sosežigati odpadkov.
Na pobudo odvetniške pisarne Ceferin, ki zastopa Macerla, 
je bil z veliko večino glasov občinskih svetnic in svetnikov 
sprejet predlog, da Občina Zagorje vloži kazensko ovadbo zo
per Lafarge Cement in njegovo odgovorno osebo zaradi suma 
storitve kaznivega dejanja obremenjevanja okolja. Zagorski 
župan Matjaž Švagan je dejal, da želijo na ta način narediti 
korak naprej v reševanju zgodbe, povezane z zagotavljanjem 
človekove pravice do življenja v zdravem okolju. Izbrali so 
pravno sredstvo, saj ne želijo pereče okoljske problematike 
reševati »na cesti«. Švagan upa, da bo ta poteza predramila 
odgovorne ustanove v državi, da končno rečejo bobu bob v 
zgodbi, ki se že »predolgo vleče«. V Eko krogu so bili seveda 
zadovoljni s potezo občinskega sveta. Macerl jo je komentiral

kot »pravo, nujno in odgovorno«.
Med razpravo je bilo slišati nekaj pomislekov ali vložitev ome
njene kazenske ovadbe morda ni prehitra, saj naj bi bilo po
trebno prej še enkrat pretehtati, ali so res izčrpane vse druge 
možnosti za presojo okoljske ustreznosti sosežiganja odpad
kov v trboveljski cementarni. Pretehtala sta: argument odve
tniške pisarne Ceferin - predstavljala jo je odvetnica Teodora 
Glušič Terbovc -, da je to najboljša pot za dosego čimprej
šnjega prenehanja kurjenja odpadkov v Lafarge Cementu in 
dejstvo, da uživa omenjena pisarna velik ugled.
Seja se je nadaljevala s sprejetjem spremenjenih in dopolnje
nih odlokov o ustanovitvi zagorskih osnovnih šol, vrtca, glas
bene šole in delavskega doma. Zaključila pa se je s sprejetjem 
predloga 3. spremembe in dopolnitve letnega načrta razpo
laganj z nepremičnim premoženjem Občine Zagorje za leto 
2009. Razlog za korekcijo je prodaja dotrajanega objekta na 
Vinski cesti v Zagorju družini Juvančič, ki je trenutno njegova 
najemnica. Še to! Na seji so bile zastopane vse stranke, ki se
stavljajo zagorski občinski svet, razen Slovenske demokratske 
stranke, ki ima v tem političnem telesu tri sedeže.

Besedilo: Boštjan Grošelj

22. oktober 2009
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Seja radeskega občinskega sveta je bila v ponedeljek, 19. oktobra 2009 tudi pod vtisom tragedije 
na Brunški gori, kjer sta v požaru umrla mati in sedemletni sin.

Največ časa so sicer namenili prostor
skim dokumentom in sprejeli Odlok 
o podrobnem občinskem prostorskem 
načrtu za poslovno trgovski center 
v Radečah, Odlok o spremembah in 
dopolnitvah Odloka o ureditvenem 
načrtu za radeško mestno središče in 
v prvi obravnavi sprejeli tudi Odlok o 
občinskem podrobnem prostorskem 
načrtu za poslovni objekt na Njivicah 
v Radečah.
Občinski podrobni načrt za poslovno 
trgovski center v Radečah je bil spre
jet po hitrem postopku zaradi izrednih 
potreb občine oziroma investitorja, ld 
že dalj časa čaka s pričetkom izgra
dnje trgovskega objekta. Gradnja se bo 
predvidoma začela v roku dveh do treh 
mesecev. V tem času namerava bodo
či investitor Pluton gradnje pridobiti 
gradbeno dovoljenje za izgradnjo Cen
tra Spar.

Občinski svet oziroma občinski sve
tniki, vodstvo občine, Radečani so se 
namenili pomagati družini z Brun- 
ške gore, kjer je 18. oktobra 2009 ob 
22.45 zagorelo in požar je uničil do
movanje in terjal življenje matere in 
sedemletnega sina, trinajstletni sin 
se je rešil s skokom skozi podstrešno 
okno. Kljub hitri intervenciji šestin
štiridesetih gasilcev 39-letni materi 
Simoni Čajko in sedemletnemu sinu 
ni bilo pomoči. Ostrešje in stanovanje 
sta bila v plamenih. Gasili so s strehe, 
da so se lahko prebili v stanovanje, 
kjer so našli zogleneli trupli. Takšnega 
požara ni bilo mogoče preživeti, je po
vedal poveljnik prostovoljnih gasilcev 
iz Radeč. Svetniki so soglasno spreje
li odločitev, da se odpovedo sejninam 
do konca tega leta in potrdili porabo 
sredstev za financiranje obnove ostreš
ja iz proračunskih rezerv. V torek, 20.

oktobra 2009 si je občinsko vodstvo 
ogledalo posledice požara na Brunški 
gori, vzrok za tragedijo še raziskujejo, 
iz bolnice, kjer so mu nudili zdravni
ško pomoč, pa se je vrnil trinajstletni 
Denis.
V veliki in lepo urejeni hiši živijo tri 
družine. V mansardi, kjer je ogenj iz
bruhnil, je živela pokojnica z dvema 
sinovoma in možem, ki ga ob trage
diji ni bilo doma, v prvem nadstropju 
stanuje tašča, v pritličju pa teta. Priza
detim je občina Radeče ponudila tre
nutno prazno 37 kvadratnih metrov 
veliko občinsko stanovanje, vendar so 
se odločili, da raje ostanejo doma, saj 
pritličja in prvega nadstropja ogenj ni 
uničil.
V sodelovanju z RK OE Laško so
odprli transakcijski račun: 06000-
0003706087, sklic: 00 19, pripis: za 
pomoč družini Čajko.

MaH

Zavod Republike Slovenije za zaposlovanje je v Uradnem listu (št. 81/2009) in na svoji spletni strani www.ess.gov.si 
objavil Javni razpis za izbor programov javnih del v RS za leto 2010.
Razpis temelji na spremembah Programa javnih del 2009/2010 za leto 2010, ki jih je včeraj zaradi blažitve posledic 
gospodarske krize na trgu dela sprejela Vlada RS.
Objavljeno je tudi novo javno povabilo delodajalcem za usposabljanje brezposelnih na delovnem mestu za obdobje 
2009/2011.
Nov javni razpis za izbor programov javnih del je vreden 35 milijonov evrov, kar je skoraj 13 milijonov evrov več od spr
va predvidenih sredstev za leto 2010. Za Območno službo Trbovlje je v okviru novega razpisa predvidenih 1.000.000,00 
evrov. Sredstva bodo v celoti zagotovljena iz Proračuna RS. Ravno tako je v novem javnem razpisu predvidena vključitev
7.000 brezposelnih oseb v nacionalne in lokalne programe javnih del, kar je skoraj dvakrat več od sprva načrtovanega 
števila za leto 2010 (3.900 vključitev).
Več na spletni straniZRSZ.

MaH
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®n%vi odprtih wü
v/ Messet Zemente

V petek, 16. oktobra 2009 je bil v trboveljski cementarni prvi izmed treh Dnevov odprtih vrat, ki 
bodo potekali vsak petek do konca oktobra in so namenjeni vsem, ki si želijo ogledati trbovelj

sko cementarno ter njegove naj novejše tehnološke in okoljevarstvene pridobitve.

Iztok Virant

Vodstvo Lafarge Cementa se je za Dne
ve odprtih vrat odločilo, ker si želi na
daljevati odprt in korekten dialog z 
okolico, s katero je podjetje že od vse
ga začetka svojega delovanja neločljivo 
povezano, saj zaposluje 180 delavcev iz 
vseh treh zasavskih občin. Po mesecih 
uspešnega uvajanja alternatnih goriv v 
visoko tehnološki proces trboveljske ce
mentarne so se v Lafarge Cementu od
ločili uporabo teh goriv pokazati javno
sti. Na Dneve odprtih vrat tako vabijo 
vse, ki jih zanima kako je cementarna 
videti z druge strani in kako deluje ter 
kako izvajajo aprila prejeto okoljsko do
voljenje.
Na vodenih ogledih lahko obiskovalci 
slišijo razlago, kako cementarna nado
mešča fosilna goriva z alternativnimi, 
kako zmanjšujejo vpliv na okolje ter 
kako izvajajo okoljske meritve. Ogled 
vključuje tudi kontrolno sobo z nadzo
rom proizvodnje. Iz središča Trbovelj do

Direktor trboveljske cementarne v pogo
voru s krajani

obrata cementarne je organiziran brez
plačni avtobusni prevoz v obe smeri. 
Lafarge Cement vseskozi deluje v skla
du z okoljevarstvenimi predpisi in iz
polnjuje vse potrebne pogoje za upo
rabo alternativnih goriv v proizvodnji, 
kar je potrdila tudi pristojna inšpekcija 
za okolje, ld pri nadzoru podjetja do
slej ni ugotovila ravnanj v nasprotju z 
okoljevarstvenimi predpisi. Generalni 
direktor Iztok Virant je dejal: »V za
dnjih nekaj letih se še posebej trudimo 
izboljšati okoljevarstvene standarde in 
omiliti svetovne podnebne spremembe 
ter varovati naravo in ljudi. Dobro se 
zavedamo svoje okoljske in družbene 
odgovornosti, zato iz dneva v dan razvi
jamo izdelke in rešitve, ld bi omogočale 
delovanje naše proizvodnje v simbiozi z 
okoljem.«
Ker za sosežig alternativnih goriv velja
jo strožji kriteriji, dejansko cementar
na bistveno manj obremenjuje okolje, 
kot bi ga pri obratovanju s klasičnimi 
fosilnimi gorivi. Rezultati meritev potr
jujejo strokovnost, odgovornost in kom
petentnost zaposlenih, ki z napravami 
upravljajo ter upravičenost tehnoloških 
investicij v zadnjih letih. Tehnologija 
sosežiga je lahko v cementarnah varen 
in učinkovit način zmanjševanja koli
čine in koristne uporabe odpadkov ter 
obenem tudi priložnost za kreiranje no
vih delovnih mest v celi verigi upravlja
nja z odpadki, o čemer pričajo uspešne 
politike držav EU.
Poročila o emisijah zadnjih mesecev 
dokazujejo, da Lafarge Cement v celoti 
uspešno obvladuje tehnologijo nadome
ščanja fosilnih goriv z alternativnimi. 
Dnevna povprečja emisij se v nobenem 
primeru niso niti približala zakonsko 
dovoljenim. Investicije v najsodobnejšo 
tehnologijo čistilnih naprav v zadnjih 
nekaj letih so se torej pokazale kot pov
sem upravičene in ustrezne, hkrati pa 
meritve dokazujejo tudi strokovnost, 
odgovornost in kompetentnost zaposle
nih, ki z napravami upravljajo.
Po tiskovni konferenci, ld je potekala v 
okviru pričetka dnevov odprtih vrat je 
o poslovanju Cementarne Lafarge Tr
bovlje direktor Iztok Valant povedal:

Monitor za spremljanje dejanskega sta
nja delovanja s predpisanimi

»Letošnje poslovno leto je izredno tež
ko. Gradbena industrija ni videla tovr
stnih razmer od časov osamosvajanja 
92 - 93. Upad v tej aktivnosti je več kot 
30 odstoten. Zaradi upada likvidnosti 
imamo velike težave pri podaji in pri 
zagotavljanju denarnega toka. Nismo 
pa edini v gradbeni industriji. Gradbena 
operativa najbolj trpi in ker smo njihov 
partner, smo deležni tudi teh negativnih 
vplivov.«
Kakšne načrte imate še do konca leta 
2009?
»Predvsem se bomo trudili izboljšati likvi
dnostno situacijo in upamo, da se bo tudi 
situacija na prodajnem trgu izboljšala. Kar 
zadeva poslovanje pa imamo načrt obratova
ti še kakšen mesec, potem pa zaradi situacije 
na trgu ugasnemo peč in se že pripravljamo 
za poslovanje v naslednjem letu, vključujoč 
remonte.«
Kakšna bo letos proizvodnja?
»V letu 2009 se verjetno nobenemu podjetju 
ne izpolnjujejo lanski plani, tako da zelo pri
lagajamo naše delovanje. V primerjavi s tem 
planom bo doseženo absolutno manj, kot smo 
pričakovali.«
Kje se nahajate v celotni skupini La
farge?
»Mi smo v sistemu Lafarge relativno majh
na cementarna. V preteklih letih smo imeli 
premalo kapacitet za povpraševanje na trgu, 
v tem letu se je to spremenilo. Ostali bomo 
v prizadevanjih po našem dobrem okoljskem 
delovanju, zelo nizkih emisijah in po urejeno
sti naše tovarne.«

Besedilo: Rudi Špan, slike: Mati
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Občina Zagorje ob Savi je s strani RS Službe vlade Republike Slovenije za lokalno samoupravo 
in regionalno politiko pridobila za izvedbo rekonstrukcije sofinanciranje v višini 85 % .

V okviru potrjene operacije je predvidena rekonstrukcija 
ceste v dolžini 3.580 m na odseku Podkrnica-Mošenik 
(2,58 lem), ld je še v makadamski izvedbi in rekonstruk
cija odseka lokalne ceste S e n 11 a m b e rt - Po d krni ca v skupni 
dolžini 1 km. Z investicijo se bodo izboljšali širina, utrje
ne bankine, urejeni prečni skloni, urejeno odvodnjavanje, 
asfaltna prevleka s prometno opremo in hodnik za pešce 
na območju šolske poti, ld jo uporabljajo šolarji OS Šen- 
tlambert.
Z rekonstrukcijo cest so pričeli 11. septembra 2009, pred
viden rok dokončanja del pa je 30. september 2010. 
Skupna vrednost del, ki bodo potekala v dveh fazah, znaša
802.214,00 EUR, predvideni znesek iz sofinanciranja je

668.511,67 EUR.
Operacijo delno sofinancira Evropska unija iz Evropskega 
sklada za regionalni razvoj, izvaja se v okviru Operativ
nega programa krepitve regionalnih razvojnih potencialov 
za obdobje 2007-2013, razvojne prioritete »Razvoj regij« 
Ob 85 % potrjenem sofinanciranju upravičenih stroškov s 
strani EU znaša skupni znesek sofinanciranja 568.235,00 
EUR ( v letu 2009 - 288.219,00 EUR in v letu 2010 -
280.016,00 EUR). Občina Zagorje ob Savi bo sofinan
cirala operacijo v višini 233.979,00 EUR ( v letu 2009 
- 118.678,00 EUR in v letu 2010 - 115.301,00 EUR). 
Odstotek sofinanciranja EU/Občina tako znaša 70,83% : 
29,17%.

Objekt osnovne šole v Litiji je dotrajan in bivanje v njem ogroža zdravje učencev in učiteljev, 
kljub obsežnim interventnim posegom v letošnjem poletju, po tem, ko je inšpekcija odkrila

spomladi spore plesni in gliv v kletnih prostorih.

Zdravstveni in šolski inšpektorat je predpisal sanacijo 
objekta - kletnih prostorov, s katero pa, po mnenju sveta 
staršev litijske šole, ne rešujejo vseh problemov. V šoli ni 
tople vode, jedilnica je neustrezna, ni kuhinje in dvigala 
za invalidne otroke. Nimajo večnamenskega prostora, pri
manjkuje ustreznih kabinetov in sanitarij. Plesni, ld so jih

odkrili v litijski OŠ so alergogene, izločajo toksine in za 
nameček so v šoli tudi pršice. Starši ne dobijo podatkov 
o dovoljenih mejnih vrednostih prisotnih »strupov«, pri
stojne ustanove priporočajo pa gibanje samo z maskami v 
prostorih, kjer se plesen razrašča.
Svet šole je pozval vse pristojne, vključno z ministrom za 
šolstvo Igorjem Lukšičem, da Ministrstvo za šolstvo zago
tovi interventna finančna sredstva za gradnjo nove šole v 
Litiji. Zaradi močne dotrajanosti stoletnega objekta, nek
daj sodniške stavbe, kjer je sedaj šola, so se v litijski občini 
namenili prihodnje leto začeti z gradnjo nove šole, starši 
pa so v skrbeh, da lokalna skupnost ne bo zmogla dobrih 
šest milijonov evrov vredne naložbe realizirati brez pomoči 
države.

Mali

Rdeči križ Trbovlje je v torek, 20. oktobra 2009 prejel večje količine mleka za razdeljevanje po
moči potrebnim družinam in posameznikom.

Deliti so ga pričeli naslednji dan, v sredo zjutraj, po šest litrov na družinskega člana. Mleko, ki prihaja iz državnih rezerv 
je sveže alpsko mleko. Razdeljevanje bo potekalo tudi v ponedeljek, 26. in v sredo 28. oktobra.

MaH
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0 mšrenc
Zasavje zajema z veliko žlico 

sredstva EU
Zasavska regija, v katero spadajo občina Hrastnik, 
Trbovlje in Zagorje, je ena od dveh uspešnih regij pri 
črpanju evropskih sredstev. V obdobju 2007 do 2013 bo 
dobila skoraj 19 milijonov evrov pomoči.
V že sprejetem in potrjenem izvedbenem načrtu regionalnega 
razvojnega programa za obdobje 2010 do 2012, je osem 
projektov v skupni vrednosti 10 milijonov evrov in nadejajo 
se iz evropskih sredstev dobiti 7,6 milijona evrov nepovratnih 
sredstev.
Na dosedanjih štirih razpisih vladne službe za lokalno 
samoupravo in regionalni razvoj (SVRL) je Zasavje že dobilo 
10,7 milijona evrov iz Evropskega sklada za regionalni razvoj. 
Pripravlja se prijava na peti razpis, ki bo še v letošnjem letu in 
pridobitev nadaljnjih 7,6 milijona evrov iz EU, kar pomeni 85 
%. Ostalo (15 %) bodo zasavske občine financirale iz svojih 
proračunskih sredstev, v enem od hrastnišldh projektov bo v 
teh 15 % prispeval partner Rudnik Trbovlje Hrastnik. V treh 
letih bo vsaka občina morala zagotoviti 450.000 evrov. 
Zagorje se za evropska sredstva poteguje s turističnim projektom 
vseh treh občin Vse teče v tri krasne, s projektom za prenovo 
Kidričeve ceste in starega mestnega jedra na Cankarjevem 
trgu in s projektom vodovoda Čemšenik. Hrastničani bodo z 
evropskim denarjem sofinancirali sekundarno kanalizacijsko 
omrežje na Dolu in komunalno ureditev na območju Resnice,
V Trbovljah so se namenili porabiti evropska sredstva za 
gradnjo sekundarnega kanalizacijskega omrežja in energetsko 
obnovo vrtcev.
Podatki RCR kažejo, da je Zasavje največ evropskih sredstev 
namenilo za projekte na področju prometne infrastrukture - 
štiri milijone evrov, na področju ekonomske in izobraževalne 
strukture ter razvoja urbanih naselij so porabili 1,4 milijona 
evrov, okoljska infrastruktura je dobila 1,2 milijona evrov, 
za dvig konkurenčnosti turističnega gospodarstva pa je bilo 
namenjeno 107.000 evrov. V obdobju treh let je bila v Zasavju 
iz sredstev Unije sofinancirana izgradnja 7,7 km lokalnih cest 
in 5,3 km vodovodnega omrežja.

MaH

V občini Trbovlje ustanovljen 
Svet za varstvo pravic 

najemnikov in Svet za varstvo 
uporabnikov javnih dobrin

V mesecu septembru sta se na konstitutivnih sejah 
ustanovila Svet za varstvo pravic najemnikov občine Trbovlje 
in Svet za varstvo uporabnikov javnih dobrin v občini Trbovlje. 
Organa ustanavlja občinski svet občine Trbovlje v sldadu 
z aktom o ustanovitvi. Člani obeh svetov so sprejeli predloga 
poslovnika o delovanju sveta in izvolili predsednici.
Svet na področju javnih gospodarskih služb v občini Trbovlje- 
Svet za varstvo uporabnikov javnih dobrin - usklajuje interese 
prebivalcev posamezne ali več krajevnih skupnosti ter pripravi j a 
ustrezne predloge občinskemu svetu, zastopa interese občanov 
v zvezi z načrtovanjem in financiranjem javnih gospodarskih 
služb ter s tem povezanih objektov in naprav v razmerju do 
občinskega sveta; v ta namen morajo biti svetu predloženi 
razvojni programi, finančni načrti in drugi dokumenti, ki 
se tičejo načrtovanja in financiranja gospodarskih javnih

služb v občini. Zastopa tudi interese občanov v razmerju do 
občinskega sveta s tem, da daje občinskemu svetu mnenja 
in predloge s področja svojega delovanja, zastopa interese 
občanov v razmerju do posameznih gospodarskih služb 
v občini ter opravlja še druge naloge v sldadu z zakoni ter 
stališči občinskega sveta in svetov krajevnih skupnosti v občini 
Trbovlje. Predsednica Sveta je Simona Pečarič.
Svet na področju varstva pravic najemnikov - Svet za varstvo 
pravic najemnikov - pa spremlja uresničevanje obveznosti 
lastnikov najemnih stanovanj, zagotavlja brezplačno pravno 
svetovanje, daje pobude občinskemu svetu za sprejem 
ustreznih ukrepov na stanovanjskem področju in ugotavlja 
pravice najemnikov na podlagi Stanovanjskega zakona. 
Svet obravnava konkretne kršitve s področja najemnih 
razmerij ter pripravlja predloge za spremembo zakonodaje 
s stanovanjskega področja. Predsednica Sveta na področju 
varstva pravic najemnikov je Zofija Češnovar.
Sveta sta z dnem ustanovitve tudi pričela delovati, zato se 
lahko občani občine Trbovlje nanju obračajo v okviru nalog, 
ki ju izvajajo, na naslov Občina Trbovlje, Mestni trg 4, 1420 
Trbovlje, na telefonsko številko 03/56-34-800 ali elektronski 
naslov občina.trbovlje@trbovlje.si.

Zbiranje predlogov za podelitev 
nagrade »Tončke Čeč« za leto 

2010
Komisija za občinska priznanja pri Občinskem svetu 
Občine Trbovlje je objavila javni razpis za zbiranje 
predlogov za podelitev nagrade »Tončke Čeč« za leto 
2010.

Nagrado podeljuje občinski svet občanom in občankam, 
društvom, združenjem in skupinam (s stalnim prebivališčem 
oz. sedežem v občini Trbovlje) za izjemne dosežke na kulturnem 
in umetniškem področju. Letno podelijo eno nagrado Tončke 
Čeč, ki jo sestavljajo listina o podelitvi, miniaturna umetniška 
skulptura ter denarni del. Predloge za javni razpis lahko dajo 
posamezni občani in občanke, društva, združenja, politične 
stranke, krajevne skupnosti in ostale organizacije najkasneje 
do petka, 6.11.2009 na naslov Občine Trbovlje.

Gradnja panoramskega dvigala 
v upravni zgradbi Občine 

Trbovlje
V zgradbi trboveljske občinske in upravne enote so 
pričeli z gradnjo panoramskega dvigala, ki bo trajala 
predvidoma do sredine decembra.
Izgradnjo dvigala v vrednosti cca. 147.000 EUR sofinancirata 
Občina Trbovlje v 52 % in Ministrstvo za javno upravo RS - 
Upravna enota Trbovlje v 48 % deležu. Dela izvaja podjetje 
Spectra 9 d.o.o., izbrano v sldadu z določili Zakona o javnih 
naročilih.
Vse obiskovalce občinskih prostorov v času izvajanja 
gradbenih del vljudno prosijo za previdnost, razumevanje in 
strpnost ob morebitnih nevšečnostih. Poslej bo obisk upravne 
zgradbe prijetnejši, udobnejši ter prijazen invalidom, starejšim 
občanom in mladim mamicam z vozički.

MaH
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V nedeljo, 11. oktobra 2009, se je zbralo v Dobrniču blizu Trebnjega okoli 2000 ljudi iz cele Slo
venije. Bilo je tudi več avtobusov iz Zasavja.

Vsako leto ob tem času se spominjajo ustanovitvenega kon
gresa protifašistične ženske zveze, izpred 66 let. «Posameznice 
so se podredile skupnemu cilju-boju za pravičnejši svet...,« je 
dejala slavnostna govornica Majda Potrata. To je bil edinstve
ni primer v takratni Evropi...
Boštjan Sladič, predsednik ZB Trebnje, je med drugim pove
dal: »Prvi dan kongresa je bil namenjen pozdravnim govorom 
in kulturnemu programu, potem pa se je nadaljeval z referati 
Mare Rupena in Helene Puhar ter z razpravo delegatk. Večina 
od teh še nikdar prej ni javno nastopila, vendar so govorile iz 
srca. Borke so povedale, zakaj so odšle v partizane; predstav
nice ljubljanskih žensk so pripovedovale o delu in trpljenju 
ljubljanskih aktivistk. Spregovorile so partizanske matere, ka
terih otroci so padli za svobodo, med njimi tudi Majcnova 
mati, ld je do kongresa izgubila že dva sinova in moža ter 
Marija Ivančičeva, ld je v enem dnevu pokopala štiri sinove...« 
Maro Rupena, rojeno v bližnji Mirni Peči, so delegatke izvolile 
za sekretarko. Tudi po vojni je ta izjemna ženska nadaljevala 
s svojo aktivnostjo na področju kmetijstva (FAO je njen pro
jekt), se zavzemala za boljši položaj kmečkih žensk in dru
žine; vodila je tudi humanitarne dejavnosti. Tako ni čudno, 
da so del evropske pešpoti na tem področju poimenovali Pot 
Mare Rupena. In v nedeljo so jo nekateri udeleženci tudi pre
hodili.

Na odru so se zvrstili še drugi govorniki kot na primer Ja
nez Stanovnik, predsednik slovenskih borcev, Danica Simšič, 
predsednica društva Dobrnič in drugi krajevni predstavnild. 
Govorili so o vrednotenju NOB in kako se odpor ne začne pre
ko noči. Iskrice odpora se začnejo pri posamezniku... Posebno 
pozornost so zbudile še preživele članice takratnega kongresa 
- kot spoznavni znak so imele na mizi pred seboj nagelj. 
Nekateri so prišli v to slikovito vasico tudi zaradi nastopa 
ženskega zbora Kombinat. V Zasavju so že nastopale. To je 
skupina simpatičnih deldet iz cele Slovenije, ki se je odločila 
prepevati pesmi upora iz vseh koncev sveta. »Večino teh pesmi 
poznamo že iz otroških let,« pravi Maksimiljana, ena izmed 
njih. »Pesmi upora imajo - ne glede na čas in okoliščine na
stanka - skupni imenovalec. Vse so se rodile v stisld, so krik, 
Id je hušknil iz človeka, ko so mu jemali pravice in dostojan
stvo... Pesmi upora so pesmi neizmerne izpovedne moči, so 
izjemno neposredne in prav zaradi tega še vedno tako aktual
ne, tako današnje...«
V programu sta nastopila tudi dva mlada kulturnika iz Mari
bora, ld sta govorila o spoštovanju do tistih, ld so imeli vero 
v višje cilje. »Pripovedujte nam o njih,« sta rekla, »mi mladi 
premalo vemo...« Vsakoletno zborovanje v Dobrniču o tem 
lepo pripoveduje.

Besedilo: Fanti Moljk

Ustanovljena je bila Univerza za tretje življenjsko obdobje Litija - Šmartno.
Pri ustanovitvi so sodelovali somišljenild in simpatizerji: Knji
žnica Litija, Javni zavod za kulturo Litija, Društvo upokojen
cev Litija, Društvo upokojencev Šmartno, Društvo invalidov 
Litija, Društvo diabetikov Litija-Šmartno in predvsem števil
ni posamezniki, ld v znanju in ustvarjanju vidijo vrednote in 
smisel življenja.
Za znanje je vedno vredno zastaviti besedo, zato vabijo k včla
nitvi. Člani litijsko/šmarske tretje univerze uživajo v druženju 
in učenju. Uvodna prireditev bo 23. oktobra 2009 ob 17. uri 
v občinski avli v Litiji, 30. oktobra pa v avli osnovne šole v 
Šmartnem. Srečanji bodo obogatili s kulturnim programom 
in poskrbeli za zanimive goste. V Knjižnici Litija se je mogoče 
vpisati na univerzo. Po odločitvi za obiskovanje posameznih 
študijskih programov oziroma krožkov, se bodo slušatelji z 
mentorji dogovorili o nadaljnjih pogojih dela (kraj srečevanja, 
prispevld oz. obveznosti). Za dober začetek delovanja univer
ze bodo pripravili niz uvodnih predavanj z različnimi temati
kami. Članom ali nečlanom za udeležbo ne bo potrebno pri
spevati dodatnih sredstev, saj bodo predavanja promocijska.

Za začetek pripravljajo:
22.10.2009 ob 18.00 v Knjižnici Litija - predavanje DPM Li
tija, v sodelovanju z U3: Vzgoja z risankami; pogovor z Mar
tino Peštaj, medijsko psihologinjo in urednico oddaj za otroke 
v Otroškem in mladinskem programu Televizije Slovenija.
23.10.2009 ob 17.00 v avli občine Litija - Uvodna prireditev 
z gosti: nastopajo: pevska skupina Mavrica, FS Javorje (Tam- 
buraški orkester in Folklorna skujpina)
30.10.2009 ob 17.00 v avli OŠ Šmartno - Uvodna prireditev 
z gosti: Igor Jurič, novinar in urednik info. Programa na RTV 
Slovenija; nastopajo: FS Javorje (Tamburaški orkester in Fol
klorna skupina)
4.1 1.2009 ob 9.30 v Knjižnici Litija - Predavanje Marije Mer
ljak, priznane strokovnjakinje za zdravo prehrano: Martinove 
dobrote in sladkorna bolezen.
Napovedujejo pa še predavanje pozitivne komunikacije, poto
pisno predavanje Mirana Juvančiča in nadaljnja predavanja o 
zdravju in prehrani.

U3 Litija - Šmartno
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V četrtek. 15. 10. 2009, je bil v Trbovljah na Vodenski cesti odprt trgovski kompleks LiDL.

Matija Šprogar in 
Metod Kurent 1000 kg blaga za donacijo Pogled na trboveljski LiDL

Pred trgovino se je ob osmi uri zjutraj zbrala množica ra
dovednežev, ld so že prvi dan obratovanja trgovine želeli 
preveriti konkurenčnost naj novejšega trgovskega ponudni
ka v Trbovljah.
Na otvoritvi je spregovoril podžupan Občine Trbovlje Me
tod Kurent, v imenu LiDL-a pa je prisotne nagovoril Mati
ja Šprogar, vodja ekspanzije oziroma širitve trgovske mreže 
LiDL v Sloveniji. Slednji je med drugim dejal, da so v do
govoru z Občino Trbovlje donirali tisoč kg živil za socialno

šibke družine po predlogu RK Trbovlje.
Sicer pa ima LiDL v Sloveniji vključno s trgovino v Trbo
vljah že 32 poslovalnic z logistničnim centrom v Komendi. 
S svojo kvaliteto in relativno konkurenčnimi cenami upajo, 
da bodo prepričali kupce v Trbovljah in v Zasavju v celoti 
ter za stalno, kljub hudi konkurenci, ld je prisotna v tem 
delu Slovenije in uspeli zadovoljiti potrebe in pričakovanja 
kupcev. O vrednosti investicije pa Matija Šprogar ni želel 
dajati komentarjev, češ da za takšne izjave nima pooblastil.

Tekst in slika: M.A.Š.

Recesija ne ustavi napredova
nja Svee iz Zagorja in prav 
zaradi nje še bolj pospešeno 
vlagajo v razvoj trga, izdelka, 

Kuhinja Sintia pacjrov ;n tehnologije.
Na letošnjem 36. mednarodnem sejmu AMBIENTA v 
Zagrebu, so se predstavili z dvema novima kuhinjskima 
programoma ARI ELLA IN TULIPANA ter programom 
SINTIA in prejeli prestižno srebrno plaketo in srebrno 
medaljo mobil Optimum za uspešen razvoj ekološkega 
kuhinjskega programa Sintia iz naravnega smrekovega 
masivnega lesa, posebno priznanje za visok nivo skupnega 
sejemskega nastopa in pohvalo za dolgoletno uspešno delo 
v razvoju designa kuhinjskega pohištva.
Z novimi kuhinjskimi programi se prilagajajo zahtevam 
trga, širijo ponudbo in izpolnjujejo želje kupcev ter osva
jajo nova tržišča po svetu.

Zaključili so tudi projekt »Vgradnja kotlovske naprave na 
lesno biomaso moči 2.800 kW z rekonstrukcijo kotlov
nice« v Šmartnem pri Litiji, ki so ga financirali podjetje 
SVEA d.d. Zagorje ob Savi in delno Evropska unija iz Ko
hezijskega sklada in Republika Slovenija, Ministrstvo za 
okolje in prostor, Direktorat za evropske zadeve in inve
sticije v okviru javnega razpisa za sofinanciranje individu
alnih sistemov ogrevanja na lesno biomaso za leti 2009 in 
2010. Uradna otvoritev objekta je bila v torek, 20. okto
bra 2009 na lokaciji podjetja SVEA lesna industrija Litija 
d.d. v Litiji. Prisostvovali so ji predstavniki družb SVEA, 
d.d. in SVEA Lesna Litija d.d., predstavniki Ministrstva za 
okolje in prostor in predstavniki KIV d.d. Na otvoritev so 
bili vabljeni tudi župan občine Litija Franci Rokavec, ob
čine Šmartno pri Litiji Milan Izlakar in poslanci DZ Jožko 
Godec, Gvido Kres in Aleksander Zorn.
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produkcija lokalnega TV programa, 
dokumentarnih in promocijskih 
filmov, glasbenih spotov in 
video strani
snemanje prireditev za interno

Valvasorjev trg 3 
1 270 Litija

tel./fax: 01/8983-029, 8984 209, 
8980-390

GSM: 041 681-584 
041 765-113

uporabo in javno prikazovanje, z „ * + Š
možnostjo sponzoriranja Flanlte 'UtCLtl ■ P
trženje in produkcija za gospodarsko ^ *
interesno združenje lokalnih TV Slovenije

VMS, S-vhs, beta sr E-mail: atv.signal@siol.nct

NAJBOLJ GLEDANA 
LOKALNA TELEVIZIJA 

V SLOVENIJI

OBJAVA NA ATV SIGNAL ZAGOTAVLJA POSLOVNI USPEH! O

ELEKTROPROM

> elektroinstalacije

> strojne instalacije
> daljinsko ogrevanje z 

lesno biomaso
> kabelsko komunikacijski

sistemi
> trgovina EVJ Center

> delovni stroji in nizke

gradnje 

> barSedmica

lokalna televizija ETV

etv.elektroprom.si
komerciala

03-56-57-158
studio

03-56-57-177

KŠEFTI GSM 040 101 411

ELKOPLAST d.o.o.
Bevško 2,Trbovlje,Tel.: 03/56 32 860 
VSEVRSTETALNIH IN STENSKIH OBLOG, PREPROG, 
TEKAČEV, UMETNIH TRAV - POLAGANJE IN ROBLJENJE

Novo vTrbovljah - Franšizna prodajalna 
MERKUR ELKOPLAST
Bevško 3a, 1420 Trbovlje 
Vse kar si želim!
Telefon 03/56 32 865

IZPUŠNI LONCI IN CEVI za osebna in 
lažia tovorna vozila, traktorje, delovne stroje, 

štirikolesnike, skuterje in motocikle 
KOVINSKA GALANTERIJA proizvodnja in montaža

MARN s.p..Vransko 18b,3305 Vransko
Tel./fax:03 5725 106, gsm 041 508 655, 031 814 999

e-mail:slavica.mam@siol.net,www.mam.informacija.net
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© PODJETNIŠKA

Podjetniška stran Irene Meterc:
Ste inovativni? Prijavite 

svojo inovacijo!
Javna agnecija Republike Slovenije za podjetništvo in 
tuje investicije vabi, da prijavite svojo inovacijo in se 
uvrstite v izbor petnajst najboljših inovacij in petnajst 
naj inovativne j Im podjetij, ki se bodo predstavili na 
prireditvi 4. Slovenski forum inovacij in bodo vključeni 
v nacionalni katalog inovacij Slovenije v letu 2009.

Kaj lahko prijavite?
Prijavite lahko novosti v različnih kategorijah, od inovacije 
in izuma do izboljšave in inovativne podjetniške ideje. 
Vsebina prijavljenih idej naj se nanaša na razvoj novih 
tehnologij in njihovo koristno uporabo in se nanaša 
na različna področja, vključno (vendar ne omejeno): 
informatika, novi mediji, strojništvo, elektrotehnika, 
kemija, gradbeništvo, itd. Poleg inovacij s področja 
tehnologij vabijo tudi k prijavi inovacij za izobraževanje in 
inovacij za trajnostni razvoj.
Kdo se lahko prijavi:

• posamezniki ali skupina posameznikov,
• mala in srednja podjetja,
• velika podjetja,
• raziskovalno-razvojne institucije,
• mladi raziskovalci s statusom MVZT,
• mladi (študenti, dijaki).

Rok za oddajo prijav s podrobnim opisom (Prijava 
ideje, Dodatna dokumentacija, Ostali podatki, Izjave 
in Informacije) je 23. oktober 2009. Prijavite se z 
izpolnitvijo spletnega prijavnega obrazca na naslovu www. 
foruminovacii.si, v katerem opišete vsebino, namen, cilje in 
ostale podatke o vašem projektu.
Osrednja vsebina 4. Slovenskega foruma inovacij so 
inovativne podjetniške ideje, tehnične izboljšave, predlogi, 
inovacije, izumi in inovativni izdelki. Za podjetnika 
inovatorja je Slovenski forum inovacij sosledje treh 
korakov:

• KDO JE KDO- Predstavljanje ideje/inovacije in 
sebe kot avtorja s plakatom in eksponatom na 
razstavi ter predstavitev na odru;

• RAZVOJ - Podjetniška rast s pomočjo 
podpornega okolja in izobraževanja z udeležbo 
na delavnicah in s svetovanjem ;

• MATCH MAKI N G - Poslovni stik s potencialnim 
investitorjem in z drugimi poslovnimi partnerji;

Na prireditvi, ki bo letos potekala I. in 2. decembra 2009 
na Gospodarskem razstavišču v Ljubljani, bo prikazanih 15 
najboljših inovacij in 15 naj inovativne j ših podjetij v obliki 
razstave plakatov Inovativni potencial Slovenije.
Pot podjetniške zamisli je prikaz razvojnega procesa od 
zamisli do inovacije. Sestoji iz petih razvojnih korakov, 
ki obeležujejo bolj ali manj težavno pot inovatorja od 
trenutka, ko se mu je porodila nova ideja za izdelek/storitev 
do uspešnega trženja inovacije. Posamezni korald (1. Imam 
idejo, 2. Ustanavljam podjetje, 3. Razvijam izdelek, 4. 
Potrebujem finančna sredstva in 5. Podjetje raste - tržim 
inovacijo) so dobro razvidni in povezani z institucijami, ki

lahko inovatorjem pomagajo v posameznih razvojnih fazah. 
Uspešna inovativna podjetja bodo popestrila dogajanje 
na forumu, njihove razvojne izkušnje so lahko zanimive 
za inventorje v tretji razvojni fazi, ko razvijajo izdelek ali 
storitev.
Inovacijsko podporno okolje so tehnološki parki, 
inkubatorji, podjetniški centri, organizacije za intelektualno 
lastnino, pisarne za prenos tehnologij, ponudniki 
izobraževalnih, svetovalnih, strokovnih in infrastrukturnih 
storitev, ki lahko podpirajo in spodbujajo poslovno pot 
inovatorjev in podjetnikov, pa tudi finančni viri v obliki 
poslovnih angelov in skladov tveganega kapitala. Na forumu 
bodo podjetnikom na voljo v okviru poslovnega stičišča 
- prostora, kjer je mogoče hitro in preprosto najti odgovor 
na vprašanje: »Kako uspešno naprej?« Na pogovor se boste 
lahko prijavili na prireditvi ali prek spleta. V svetovalnicah 
bodo za srečanja in navezovanje poslovnih stikov na voljo 
strokovnjaki iz organizacij, ki pokrivajo razvoj podjetniške 
ideje od začetka do uspešnega trženja produkta ali storitve.

Podeljene nagrade za 
Naj e-podjetje in naj 

e-projefct
Gospodarska zbornica Slovenije (GZS), Javna 
agencija za podjetništvo in tuje investicije (JAPTI) 
in Ministrstvo za visoko šolstvo so 5. oktobra 
2009 podelili nagrade najuspešnejšim projektom 
na področju informatizacije poslovnih procesov.

Nagrado je med velikimi in srednjimi storitvenimi podjetji 
prejelo podjetje TPV iz Novega mesta za projekt prenove 
oskrbe kupca pri podjetju S&.T. V skupini velikih in srednjih 
storitvenih podjetij je nagrado prejelo podjetje Thermana, 
ki je skupaj s podjetjem MAiS, informacijski sistemi, 
uvedlo sistem »pametne kartice« za goste Weiness parka 
v Laškem. V skupini proizvodnih malih in mikro podjetij 
je nagrado dobilo podjetje Pipistrel, ki je uvedlo sistem za 
celovito spremljanje poslovanja podjetja. V skupini trgovskih 
malih in mikro podjetij je nagrado prejelo podjetje Codex 
za uvedbo spletnega portala za sodelovanje s partnerji. V 
skupini storitvenih malih in mikro podjetij pa je nagrado 
prejel Logos.si.
Letos prenovljena poslovna nagrada za naj e-podjetje in naj 
e-projekt promovira pospešen razvoj v smeri e-poslovanja 
ter optimizacije poslovnih procesov skozi uvajanje modelov 
informatizirane narave s strani slovenskih podjetij. Nosilci 
nagrade - GZS, JAPTI in MVZT - z nagrado krepijo 
prakso uvajanja novih e-rešitev v poslovne habitate in tako 
spodbujajo kompetitivnost slovenskih podjetij v kontekstu 
sodobne informacijske družbe. Strokovna komisija je 
prijavljene projekte ocenjevala v skladu z merili učinkovitosti, 
inovativnosti ter poslovne uspešnosti podjetja, ld je projekt 
uvedlo.

im
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Še en mesec preostaja do zaključne prireditve letošnje akcije 
izbiranja naj društva in naj prostovoljca. Glasovalna akci
ja poteka pod okriljem projekta MREST - Mreža nevladnih 
organizacij Zasavja, ki ga izvaja Sklad dela Zasavje v sodelo
vanju z Ministrstvom za javno upravo in ob finančni podpori 
Evropskega socialnega sklada. Projekt je namenjen promociji 
nevladnih organizacij v zasavski regiji.
Vsi prostovoljci in društva, ki bodo uvrščeni v glasovanje, bodo 
predstavljeni na spletni strani projekta ter v posebnem časopi
su, Id bo izhajal v sldopu projekta. Doslej smo prejeli glasove 
za spodaj navedene nevladne organizacije in prostovoljce. Še 
je čas, da se jim pridružijo tudi druga društva in njihovi pro
stovoljci. Bolj boste zagreti za glasovanje, višje bodo uvrščeni 
vaši favoriti. Prva tri društva in prvi trije posameznild dobijo 
priznanja (zlato, srebrno in bronasto) ter praktične nagrade. 
Čas hitro teče, in kot bi mignil, bo tu sredina novembra, ko se 
bo glasovanje zaključilo. Izpolnite torej čimveč glasovnic. Če
prav vam ljubo društvo ali prizadevni prostovoljec ni dobil še 
nobenega glasu, ima še vedno priložnost za visoko uvrstitev. 
Predstavljajte si, kako ponosni boste na svoje društvo na raz
glasitvi rezultatov, ki ga bomo opravili na zaključni prireditvi 
27. novembra 2009. Promocija je lahko dvojna, saj bo društvo 
deležno medijske pozornosti tudi ob razglasitvi rezultatov gla
sovanja za naj prostovoljca. Na zalogi imamo tudi priznanja 
za sodelovanje, ki jih bodo prejeli vsi, ki jih boste bralke in 
bralci Zasavca uvrstili v tekmovanje, čeprav bodo dobili samo 
en glas. Slednje jim boste s svojimi glasovi omogočili glaso
valci, zato se bomo na zaključni prireditvi spomnili tudi vas. 
Nagrajenih bo namreč deset glasovalcev, ki jih bo določil žreb. 
Izkoristite sklepni del akcije. Kako? Izrežite spodnji gla
sovnici ter na eno napišite naziv društva, ki se vam zdi 
najbolj prizadevno, na drugo pa ime najbolj pridnega in

predanega prostovoljca. Upoštevali bomo samo pristne gla
sovnice, tako da fotokopirane ne pridejo v poštev, za dodatno 
poštenost in transparentnost glasovanja pa smo glasovnice 
tudi označili. Za dvig tekmovalnega duha pred zadnjima dve
ma mesecema glasovalne akcije objavljamo vmesne rezultate 
v celoti.

Rezultati glasovanja
Najdruštvn:

1. Združenje borcev za vrednote NOB Trbovlje 198 glasov
2. Društvo osteoporoze Trbovlje 161 glasov
3. Turistično društvo Čemšenik 37 glasov

4. Društvo izgnancev Slovenije KO Trbovlje 10 glasov
5. Medgeneracijsko društvo upanje Trbovlje 5 glasov
6. Zveza veteranov vojne za Slovenijo-Zasavje 3 glasovi
7. TD Hrastnik 3 glasovi
8. Medgeneracijsko društvo Srečno Zagorje 2 glasova

Najprostovoljec:

1. Viktorija Bočko (združenje borcev za vrednote NOB Trbovlje) 196 glasov
2. Ladislava Medvešek (društvo osteoporoze Trbovlje) 163 glasov
3. Stanislava Radunovič (TD Čemšenik) 31 glasov
4. Ljudmila Tolar (DIS KO Trbovlje) 11 glasov
5. Dušan Martinčič (TD Čemšenik) 7 glasov
6. Ljudmila Fink-Beba (MD upanje Trbovlje) 3 glasovi
7. Marjan Dolinšek (ZWZSZ) 3 glasovi
8. Mojca Greben (TD Hrastnik) 3 glasovi
9. Božena Prestar (Medgeneracijsko društvo SREČNO Zagorje) 2 glasova
10. Ana Holz (Medgeneracijsko društvo upanje Trbovlje) 1 glas
11. Pavlina Žgajner (Medgeneracijsko društvo upanje Trbovlje) 1 glas
12. Franci Matko (Društvo izgnancev Trbovlje) 1 glas
13. Mili Drnovšek (DIS KO Trbovlje) 1 glas

Izžrebana glasovalka:
Tanja Šalamon, Trg revolucije 2 , 1420 Trbovlje

Operacijo delno financira Evropska unija, in sicer iz Evropskega socialnega sklada. Operacija se izvaja v okviru Operativnega programa razvoja človeških virov, razvojne priori
tete »Institucionalna in administrativna usposobljenost«; prednostne usmeritve »Spodbujanje razvoja nevladnih organizacij, civilnega in socialnega dialoga«.

GLASOVNICA ZA NAJ PROSTOVOLJCA 
ZASAVSKE REGIJE 

17/2009

Naj prostovoljec oz. prostovoljka zasavske regije je:

(Ime, priimek, nevladna organizacija, v kateri deluje)

Zanj(o) glasujem:

(Ime, priimek, poln naslov in telefonska št. glasovalca 
oz. glasovalke)

(Kraj in datum) (Podpis)

Kupone pošljite na: Zasavc, p.p. 79, 1410 Zagorje ob Savi

GLASOVNICA ZA NAJBOLJŠO NEVLADNO ORGANIZACIJO 
ZASAVSKE REGIJE 

17/2009

Najboljša nevladna organizacija zasavske regije je:

(Naziv nevladne organizacije, torej društva, 
ustanove ali zasebnega zavoda)

Zanjo glasujem:

(Ime, priimek, poln naslov in telefonska št. glasovalca 
oz. glasovalke)

(Kraj in datum) (Pwißts):T

Kupone pošljite na: Zasavc, p.p. 79, 1410 Zagorje ob Savi
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Svetovni dan duševnega zdravja beležimo že od leta 1992 in sicer na pobudo Svetovne federacije 
za duševno zdravje (World Federation for Mental Health - WFMH). Da se pomena te problema
tike vse bolj zavedamo tudi pri nas, fcaže Nacionalni program duševnega zdravja, hi poudarja 
celovit pristop promocije in varovanja duševnega zdravja in hi je v javni razpravi. Osrednja 

tema letošnjega svetovnega dne duševnega zdravja je Duševno zdravje v osnovnem zdravstve
nem varstvu - izboljšanje zdravljenja in promocija duševnega zdravja.

V trboveljskem dnevnem centru ŠENT, kjer se družijo ti
sti, katerih duševno stanje potrebuje posebno pozornost, 
vsako leto pripravijo dan odprtih vrat na Šuštarjevi kolo
niji 42a, da predstavijo svoje delo. Letos so je bilo to 5. 
oktobra. Upali so, da bodo imeli veliko obiskovalcev. Niso 
se zmotili. Prišli so člani društev, organizacij svojci, prosto
voljci in vabljeni gostje, med njimi RK Trbovlje, CSD Trbo
vlje, Župnijska Karitas Zagorje, ZRSZ, predstavniki Doma 
upokojencev Trbovlje, Društva vojnih invalidov, Društva 
hrbteničarjev, Društva diabetikov Trbovlje in drugi.
Dnevni center ŠENT deluje v Trbovljah že sedmo leto. Čla
ni so v tem času pokazali številne skrite talente in dobili 
potrditev, da ima življenje smisel, da cilji niso samo neure
sničljive ideje. Vsi, Id so želeli, so v njihovem centru dobili 
strokovno pomoč, podporo, toplo besedo in prijatelje. Ob 
dnevu odprtih vrat imajo priložnost, da se predstavijo in 
pokažejo svoje izdelke. Pripravili so kulturni program, obi
skovalce seznanili z aktivnostmi in razstavili svoje izdelke. 
Spregovorili so o novem Zakonu o duševnem zdravju in 
Nacionalnem programu varovanja duševnega zdravja. 
Predsednik ŠENT-a, Slovenskega združenja za duševno 
zdravje Edo P. Belak je poudaril pomen pomoči prostovolj
cev in nevladnih organizacij po zaključeni hospitalizaciji 
ter pomembnost vloge koordinatorja v skupnosti, ki bo 
poskrbel, da bo vključevanje ljudi z duševnimi motnjami 
v svoje okolje čim manj stresno ter spregovoril o stigmi, s 
katero se srečujejo uporabniki.
Letošnja kampanja je bila namenjena spoznanju o integra
ciji, ki poudarja prednosti vsesplošnega zdravja in promo
cijo duševnega zdravja z integracijo zdravstvenega varstva, 
zato je cilj svetovnega dneva duševnega zdravja 2009 oskr
beti uporabnike, družine in organizacije po svetu z do

stopnimi informacijami o tej temi. Kljub prizadevanju po 
spremembah o dojemanju duševnih bolezni so stereotipi 
in predsodki še vedno prisotni.
Dnevni center ŠENT je prostor, kjer se je mogoče pogo
varjati odkrito o občutljivih temah, kjer so vrata zaznamo
vanju zaprta. Z majhnimi koraki, počasi in vztrajno spre
minjajo družbo, da sprejema različnost in drugačnost. Pot 
k cilju je dolga, pomemben je vsak korak, a prihodnost je 
svetla.

Besedilo: Irena Vozelj, slika: arhiv ŠENT Trbovlje

«Kaj taho lepega pa še nisem videla!« je vzhli- 
hnila obishovalha festivala, ho si je ogledala 

razstavljene poslihane majice Kristine Hribar 
iz Trbovelj.

Članica Društva upokojenih pedago
ških delavcev Slovenije - sekcija Trbo
vlje, Kristina Hribar, je na 9. festivalu 
za tretje življenjsko obdobje predsta
vila svoje poslikave na tekstilu, s ka
terimi polepša majice, svilene šale in 
podobno.
Nekaj majic je poslikala zase, večino 
pa za otroke sorodnikov in znancev. Najbolj je vesela, ko 
jih otroci oblečejo. Kristina slika neposredno na majico, 
motiv pa črpa iz narave in svoje domišljije. Bistvo motiva 
so barve, ki jih izbira po svojem občutku.
Majic ne prodaja, v veselje pa ji je, če ustreže mamici, ded
ku ali babici, ki bi radi svojim podarili majico, poslikano 
z barvitim šopkom, cvetočim drevesom, pisanimi kamenč
ki...

Besedilo in slika: Ana Zupančič
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Olga Tičar z Jezerskega je letošnja slovenska kmetica leta, izbrana v Zagorju ob Savi.

Združeni narodi so na svetovni konferenci v Pekingu leta 
1995 razglasili 15. oktober za dan kmetic z namenom po
udariti vlogo žensk v podeželskem okolju. Zveza kmetic 
Slovenije je tudi letos izbrala kmetico leta 2009.
Osrednja slovesnost je bila v Zagorju, 16. 10. 2009. Olga 
Tičar je v ostri konkurenci med trinajstimi kandidatkami 
zasluženo zmagala in obljubila, da bo, kadar pridete k njej 
na Jezersko, postregla z buhteljni, ki so med drugim tudi 
njena specialnost.
Zasavc se pridružuje čestitkam, ki jih pošilja Olgi tja na 
Gorenjsko, pa četudi brez buhteljnov!!!
Istega večera smo izvedeli, da je predsednica Zveze kmetic 
Slovenije Irena Ule kandidatka za Slovenko leta.

Folklorna skupina PD Čemšenik

Olga Tičar, kmetica leta 2009

Irena Ule, kandidatka za Slovenko leta

4 zasavski ekološki sejem
Združenje ekoloških kmetov »ZDRAVO ŽIVLJENJE« iz Lukovice in projektna partnerja Kmetijsko 

gozdarska zbornica Slovenije, Kmetijsko gozdarski zavod Ljubljana in EVJ Elektroprom d.o.o. 
so letos organizirali že 4. ZASAVSKI EKOLOŠKI SEJEM.

Na OŠ Toneta Okrogarja v Zagorju ob Savi so bile že v sep
tembru delavnice za učence. Na ekološki in biodinamični 
kmetiji Sešlar Franca in Marije z Izlak je bila okrogla miza. 
Osrednja tema je bila »Zadržki pri vključevanju (zasavskih) 
kmetij v ekološko kontrolo«, sodelovali pa so mag. Doro
teja OZ1MIČ, kontrolna služba KON-CERT, predstavnik 
MKGP, dr. Janko Rode, KGZS in konvencionalni lernet, 
ki je razmišljal o preusmeritvi, vendar se za vključitev v 
ekološko kontrolo ni odločil. Na Sešlarjevi kmetiji, ki se je 
tudi predstavila, je bila novinarska konferenca, na kateri 
so predstavili projektne aktivnosti Zasavski ekološki sejem 
(delavnice za učence OS, izsledki okrogle mize in predsta
vitev ponudbe ekoloških proizvodov na tržnem dnevu) in 
projektne partnerje in nosilce projekta, ld letos praznuje 
10. obletnico. V oktobru se je na ploščadi pred stavbo EVJ 
Elektroprom v Kisovcu dogajal eko tržni sejemski dan. 

Folklorna skupina PD Čemšenik ' Besedilo in slike: St.R.
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I® D&Krvewo

Ci ta l n iški
Kulturno društvo Mlinše se je lotilo zbiranja in evidentiranja predmetov naše kulturne dedišči

ne, ki počivajo na zaprašenih podstrešjih, starih izbah ali samo v pozabljenem kotu ...

Čitalniški večer na Mlinšali

Časi se hitro spreminjajo in kot pravijo, je dandanes življe
nje precej drugačno kot včasih. Na našem koncu Sloveni
je je mlinski kamen na vodni pogon zamenjala elektrika, 
strm kolovoz čez hribe je zamenjala asfaltirana cesta po 
dolini, majhna okna na kmečkih hišah so zamenjala velika 
in tako naprej. Postajamo univerzalni kot druga podežel
ska naselja v Sloveniji in Evropi.

Šolarji na ogledu razstave

Dediščina naših prednikov, naše kulturno in etnološko bo
gastvo, iz dneva v dan izginja iz vsakdanjega življenja in 
zato so se v Kulturnem društvu Mlinše odločili, da bodo 
posamezne predmete zbrali in tako preprečili njihovo iz
gubo. In zbrali so jih kar nekaj, jih popisali in jih bodo 
uporabljali kot rekvizite pri izvajanju kulturnih predstav. 
Aktivnost zbiranja in evidentiranja stvarnih predmetov 
naše etnološke dediščine so izvedli v okviru projekta »Kul
turno turistični center Mlinše - KTC Mlinše« in je preko 
Društva za razvoj podeželja Zasavje sofinanciran s strani 
Evropske Unije (pristop LEADER).
Tako jim je uspelo izpeljati prireditev ČITALNIŠKI VE
ČER, Id so jo odigrali v nedeljo, 4. oktobra 2009 v dvorani 
na Mlinšah. V igri so že uporabili nekatere predmete kul
turne dediščine, druge pa so razstavili v ozadju dvorane. 
Nastala pa bo tudi knjižica vseh zbranih predmetov.

Klepanje kose

Ne le igra, recital, tudi stara ljudska pesem je zazvenela 
in niso se ji mogli upreti tudi nekateri gledalci. Režija te 
prireditve je bila v rokah Elizabete Pokorn, režiserke z 
dušo in s srcem.
Kulturno društvo Mlinše bo verjetno kmalu presenetilo 
občinstvo s še dvema novima igrama.
Razstavo starih predmetov so si ogledali tudi učenci Po
družnične šole Mlinše in bili navdušeni.

Besedilo in slike: Jože Ocepek in Marija Ribič

£-mediji za spodbujanje 
podjetništva na podeželju

Septembra se je z delavnicami v Čečah, Čemšeniku, 
na Dobovcu, v Hrastniku, na Izlakah, v Podkumu, 
Turju in Zagorju končal projekt programa Leader 
Povečanje uporabe e-informacij s ciljem spodbuja
nja podjetništva na podeželju. Projekt je izvajal Re
gionalni center za razvoj ob pomoči Območne go
spodarske zbornice Zasavje in Sklada dela Zasavje. 
Temeljni cilj projekta je bil povečati seznanjenost z e- 
mediji in e-informacijami na podeželju ter uporabo teh 
sodobnih medijev, predvsem v povezavi s spodbujanjem 
podjetništva na podeželju. Delavnice so tako vsebovale 
predstavitev pomembnosti in prednosti uporabe e-infor
macij ter svetovanj, ki potekajo preko e-medijev. Ob tem 
so strokovnjaki udeležencem predstavili tudi načine, 
kako prepoznavati priložnosti in oblikovati podjetniške 
projekte oziroma prijave za različne razpise.
Udeleženci so se praktično seznanili s posameznimi raz
pisi, ki so ustrezni in pomembni za prebivalce zasavske
ga podeželja, še posebno za ciljne skupine, ki vključujejo 
področja, kot so šolstvo, zdravstvo, varstvo okolja, kme
tijstvo, gozdarstvo, turizem, podjetništvo ... Vsak ude
leženec je po končani delavnici prejel potrdilo o opra
vljeni delavnici, anketiranje pa je pokazalo, da so bili z 
izborom predavateljev in vsebino delavnic zadovoljni.
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Tabo imenujejo osteoporozo in 20. oktober je svetovni dan osteoporoze., ki so ga slovenska Dru
štva slavnostno obeležila v soboto. 17. oktobra 2009 v Trbovljah.

Zveza društev bolnikov z 
osteoporozo Slovenije opo
zarja, da je zaradi daljše ži
vljenjske dobe iz dneva v dan 
več obolelih za osteoporozo, 
zlasti med ženskami in tudi 
moški niso izjema. Tiha epi
demija ji pravijo zato, ker šte
vilni zanjo ne vedo, dolder ne 
pride do zlomov kosti ali skle
pov. S stalnim ozaveščanjem 
prebivalstva in presejalnim 
merjenjem mineralne kostne 
gostote je mogoče pravočasno 
ukrepati.
Društvo osteoporoze deluje v 
Trbovljah že deset let, aktual
na predsednica je Slavi Gala, 
ki je povedala, da je delovanje 
skupine žensk na tem podro
čju v Trbovljah še dve leti dalj
še, torej dvanajst let. V Dru
štvu osteoporoze pripravljajo 
in organizirajo strokovna pre
davanja o tej bolezni, organi

zirajo razgibalne dejavnosti 
kot so telovadba, plavanje, 
hoja... Vse aktivnosti so stro
kovno vodene.
Društveni prostori so v Tr
bovljah, na Ul. 1. junija 2, 
(za starejše: v stari lekarni). 
Pohvalijo se lahko s 330 čla- 
ni-cami vseh starosti in prav 
prijazno vabijo medse tiste, ld 
to še niso.
V soboto, 17. oktobra 2009 
je bila v trboveljskem Dela
vskem domu osrednja slo
venska prireditev ob Dnevu 
osteoporoze. Obiskovalci in 
gostje so prišli iz vseh Društev 
bolnikov z osteoporozo, ki de
lujejo v Sloveniji pod okriljem 
Zveze društev. Našteli so več 
kot 450 gostov, prireditev pa 
je trajala ves dan.
Društva in Zveza so s prese
jalnimi merjenji mineralne 
kostne gostote z UZ, ld jih za

hvaljujoč pomoči donatorjev 
in sponzorjev izvajajo po celi 
Sloveniji že 5 let, pregledala 
že več tisoč prebivalcev, žensk 
in mošldh, samo v letu 2006 
2300 in ogrožene na osnovi 
strokovnih kriterijev napotila 
na pregled z denzitometrijo in 
zdravljenje.

Zveza društev bolnikov z 
osteoporozo Slovenije si pri
zadeva, da bi ženskam po 
65. letu starosti in moškim 
starejšim od 70 let, ld imajo 
močno povečano tveganje za 
osteoporozo država zagotovi
la brezplačno merjenje kostne 
gostote. Veliko se govori o 
dodatnih stroških, vendar, če 
navedemo podatek, da oskrba 
zloma kolka v Sloveniji stane 
tudi do 6.300 Eurov, letno pa 
naši zdravnild obravnavajo 
okrog 2500 taldh zlomov, je 
pomislekov o stroških pravo

časnega odkrivanja in zdra
vljenja osteoporoze že manj.
Z akcijami osveščanja, ld jih 
izvaja Zveza in posamezna 
društva, so v Sloveniji dosegli 
izjemno visoko stopnjo osve
ščenosti o tej bolezni. Bistve
no manjše je žal zavedanje o 
osebnem tveganju za osteo
porozo. Njihov cilj je prenesti 
sporočilo o pomenu osebne 
skrbi za zdravje širši javnosti, 
tako mladim kot manj mla
dim, ženskam kot mošldm, 
ki so bili dolgo prepričani, da 
se osteoporoza njih ne tiče, 
vendar z zadovoljstvom ugo
tavljajo, da se zavedanje o tve
ganju veča tudi pri njih. 
Izdajajo tudi glasilo Sončni
ca, ki izhaja v 14.000 izvodih 
in je za člane in širšo javnost 
brezplačno. Občasno izdajajo 
tudi druge informativne pu
blikacije.

MaH

V petek, 16. oktobra 2009, je Hortikulturno društvo Trbovlje v Delavskem domu v Trbovljah pri
pravilo prireditev »Zlata sončnica in priznanja za leto 2009«.

V kulturnem programu so sodelovali učenci Glasbene šole Trbovlje. Obiskovalci prireditve so si lahko ogledali fotografije hor
tikulturno urejenih okolic celotnega območja Trbovelj, najboljšim pa so bila podeljena priznanja za leto 2009.
Priznanja za ocvetličenost so prejele družine: Judež - Potrpin, Škofja riža 12, Medvešek, Gabrsko 36, Vene, Keršičev hrib 14, 
Škrbec - Forte, Klek 31 a, Vrbnjak, Ojstro 28 a, Raušl, Majcenova cesta 1, Žlak, Klek 33 a.
Najvišje priznanje - ZLATO SONČNICO za leto 2009, prejme družina Češnovar, Gimnazijska 4.
Iskrene čestitke vsem dobitnikom priznanj!

Maja Krajnik

Mladinski center Trbovlje je v novembru in decembru v Mladinski klub Sonček v goste povabil 
Kulturno umetniško društvo Rasa s predavateljem, učiteljem joge, Tomažem Humarjem.

Predstavili se bodo s ciklusom multimedijskih predavanj z naslovom Modrosti vzhoda vsak četrtek ob 19.00 uri. Prvo predava
nje, Veda - Znanje, Od kod izvira in skrivnost razumevanja, bo 22. oktobra, naslednje 29. oktobra se sprašuje Kdo sem, Razlika 
med materijo in duhom in tretje, 5. novembra Narava - Vpliv narave na posameznika. O naslednjih predavanjih v novembru 
in decembru pa v naslednjih številkah časopisa Zasavc.

MaH
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Dejan Poboljšaj

Ustanova Sklad del Zasavje je tista nevladna organizacija v zasavski regiji, ki usmerja, informi
ra ter povezuje nevladne organizacije v regiji. Nudi jim strokovno, administrativno in razvojno 
pomoč za realizacijo njihovih ciljev. V letošnjem letu je na Ministrstvu za javno upravo uspešno 

prijavila projekt MREST - mreža nevladnih organizacij Zasavja. Namen projekta, ki se izvaja 
na območju zasavske regije, je v informiranju, mreženju, povezovanju, spodbujanju dialoga ter 

sodelovanju nevladnih organizacij na regionalni in lokalni ravni.
O tej temi smo se pogovarjali s stro
kovnim sodelavcem na projektu in 
namestnikom vodje projekta Deja
nom Poboljšajem.

Katere dejavnosti izvajate pri projektu 
MREST - mreži nevladnih organizacij 
Zasavja?
V okviru projekta MREST ustanova 
Sldad dela Zasavje skrbi za informi
ranost nevladnih organizacij zasavske 
regije glede vsebin, ld zadevajo delo
vanje nevladnih organizacij. V sklo
pu projektnih aktivnosti podpiramo 
samo mrežen j e nevladnih organizacij 
ter sodelovanje nevladnih organiza
cij tako na lokalni kot tudi na regio
nalni ravni. Sklad dela Zasavje preko 
projekta MREST nevladnim organi
zacijam nudi svetovanja s področja fi
nanc, računovodstva, pravnih zadev 
ter s področja projektnega vodenja, s 
področja priprav ter prijav projektov 
na razpise in usposabljanja oziroma 
izobraževanja za njihove predstavnike 
v obliki delavnic. Aktivno se trudimo 
vzpostaviti ustrezno podporno okolje, 
katerega namen je omogočiti nevla
dnim organizacijam zasavske regije 
boljše, lažje, učinkovitejše delovanje.

Skladno z izvajanjem projekta pa je 
ena od poglavitnih dejavnosti ustano
ve promocija nevladnega sektorja v za
savski regiji, to je ozaveščanje splošne 
in posebne javnosti/ciljnih skupin (me
dijev, gospodarstva ter javne uprave) o 
vlogi in pomenu nevladnih organizacij 
(spletna stran, promocijske kampanje, 
časopis MREST, reldami spot, zložen
ke, brošure, itd).
Kakšni so rezultati dosedanjega dela 
na projektu MREST?
Projekt MREST je nadaljevanje pro
jekta Mreženje nevladnih organizacij 
- priložnost in izziv za zasavsko regijo, 
ki ga je ustanova Sklad dela Zasavje re
alizirala v letu 2008. V sklopu projekta 
realiziranega v letu 2008 je Sklad dela 
Zasavje izvedla 5 usposabljanj oz. iz
obraževanj za predstavnike nevladnih 
organizacij (delavnice), realizirala 
mednarodno konferenco, vzpostavila 
spletno stran, izdelala 5 paketov sve
tovanj ter izvedla 45 svetovanj nevla
dnim organizacijam ter skrbela za pro
mocijo projekta, nevladnih organizacij 
ter nevladnega sektorja. Trenutno smo 
v okviru projekta MREST realizirali 
usposabljanje za predstavnike nevla
dnih organizacij na temo računalni
štva ter civilnega dialoga, izvedli 57,5 
ur svetovanj za nevladne organizacije, 
izdali časopis MREST - prva izdaja je 
na voljo na spletni strani Sklada dela 
Zasavje (www.skladdela-zasavje.net), 
druga izdaja pa bo izšla v mesecu ok
tobru - ter skrbeli za informiranje ne
vladnih organizacij o aktualnih tema
tikah in promovirali celoten projekt 
in nevladni sektor (promocijski spot, 
brošure, zloženke).
Koliko članov ima vaša mreža do sedaj 
in na kakšen način jih pridobivate?
V regionalno stičišče oziroma v mre
žo nevladnih organizacij se je, do 
30.9.2009, vključilo 81 nevladnih or
ganizacij zasavske regije. Pristop ozi
roma vključitev nevladnih organizacij 
v mrežo temelji na prostovoljstvu, saj

vsaka organizacija, ki se želi vključiti 
izpolni pristopno izjavo.
Ste zadovoljni z vključevanjem nevla
dnih organizacij v MREST, so dmštva 
pri nas dovolj aktivna?

\

■ Pi

Glede na to, da predstavlja Zasavje 
najmanjšo statistično regijo v Slove
niji, je odziv nevladnih organizacij na 
aktivnosti regionalnega stičišča zado
voljiv. Cilj našega delovanja je privabiti 
čim več nevladnih organizacij k sode
lovanju in posledično s tem k pristopu 
v mrežo, saj bo to pripomoglo k bolj
šem delovanju celotnega nevladnega 
sektorja regije. Nevladne organizacije 
kažejo pozitivno tendenco k potrebi 
po regionalnem stičišču ter hkrati pod
pirajo in se udeležujejo aktivnosti, ki 
se organizirajo v ta namen.
Ali se nevladne organizacije še vedno 
lahko včlanijo v mrežo?
Nevladne organizacije zasavske regije 
se lahko vključujejo v mrežo v celo
tnem obdobju trajanja projekta in tudi 
po njem, saj ima projekt trajnostni 
značaj. To pomeni, da se projektne ak
tivnosti izvajajo tudi po koncu omenje
nega projekta. V kolikor se nevladne 
organizacije želijo vključiti v mrežo, za
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to zadostuje že klic na regionalno sti
čišče ( 56-60-519) in posredovano jim 
bo vse potrebno za njihovo vključitev 
v mrežo nevladnih organizacij Zasav
ja. S tem, ko se organizacija vključi 
v mrežo, se podatki o organizaciji in 
njihovi podatki vključijo v bazo nevla
dnih organizacij, ki se sproti ažurira in 
je objavljena na spletni strani stičišča, 
prav tako jim pripadajo vse prej našte
te ugodnosti.

V okviru projekta MREST boste v me
secu novembru organizirali Dan NVO 
v zasavski regiji. Za kakšen dogodek 
gre?
V interesu regionalnega stičišča za 
nevladne organizacije Zasavja je, da 
se NVO-je regije promovira oziroma, 
da se približa njihovo delovanje širši 
javnosti. V ta namen bomo v sodelo
vanju s časopisom Zasavc v novembru 
2009 organizirali Dan NVO v zasavski 
regiji. Omenjena prireditev bo imela 
tako formalni kot tudi družabni pro
gram, osrednji dogodek prireditve pa 
predstavlja podelitev potrdil NVO, ki 
so člani stičišča nevladnih organizacij 
ter izbor naj NVO zasavske regije ter 
naj prostovoljca zasavske regije v letu 
2009. Hkrati bo to tudi priložnost za 
predstavitev zasavskih NVO in njiho
vega delovanja ostalim udeležencem in 
širši javnosti ter tudi medijem. Priredi
tev predstavlja pomemben dogodek za 
vse NVO v regiji.
Pripravljate tudi sodelovanje s prosto
voljci. Kako bo potekalo to sodelova
nje?
V sodelovanju z Mladinskim centrom 
Trbovlje načrtujemo sodelovanje v 
okviru programa EVS (European vo- 
luntary Service). V okviru omenjenega

programa smo pripravili okvirni pro
gram dela za potencialnega prostovolj
ca. Le-tega si želimo pridobiti iz držav 
bivše Jugoslavije, saj smo mnenja, da 
bo s tem olajšana komunikacija z dru
štvi v regiji. V načrtu je, da bi po
tencialni prostovoljec delal 3 mesece 
pod okriljem Sklada dela, pri čemer 
bo opravljal sledeče naloge: sodelova
nje pri izvedbi nacionalnih in medna
rodnih projektov Sklada dela Zasavje, 
sodelovanje pri razvoju nevladnega 
sektorja v zasavski regiji in sodelova
nje pri pripravi novih projektnih pre
dlogov za sodelovanje na nacionalnih 
in mednarodnih razpisih 
In načrti v prihodnosti?
Glede na to, da se koledarsko leto 
2009 bliža koncu, bo v letošnjem letu 
vrh aktivnosti projekta predvidena

realizacija Dneva NVO, v mesecu no
vembru. V letu 2010 pa načrtujemo 
izvedbo dodatnih usposabljanj in izo
braževanja za predstavnike nevladnih 
organizacij (vodenje in neprofitno 
upravljanje organizacije ter komuni
ciranje in odnosi z mediji). Na željo 
nevladnih organizacij bomo po vsej 
verjetnosti ponovno izvedli delavnice 
računalniškega opismenjevanja, izdali 
še dve izdaji časopisa MREST, nudili 
svetovanje za predstavnike nevladnih 
organizacij, izvedli okroglo mizo, ka
tere namen bo promocija nevladnih 
organizacij in nevladnega sektorja, 
promovirali kampanjo Dohodnina ter 
skrbeli za pretok aktualnih informacij 
k nevladnim organizacijam naše regije.

Besedilo in slike: Marjeta Vengust

Društvo za kadrovsko dejavnost Zasavja, z Zavodom IZRIIS, 
Informacijskim raziskovalnim inštitutom za izobraževanje in 
svetovanje organizira kadrovski krožek na temo absentizem.

Predstavljen Program za obvladovanje bolniške odsotnosti -Odkrivanje, obrav
navanje in obvladovanje razlogov za izostajanje z dela, s podnaslovom: Kaj 
lahko naredi nadrejeni, da se v podjetju zmanjša bolniška odsotnost?
Kadrovski krožek bo potekal v torek, 27.10.2009, ob 14.00 v sejni sobi RCR 
d.o.o., Podvine 36, Zagorje (l. nadstropje).
Vsebino bo predstavila mag. Neja Samar Brenčič, direktorica Zavoda IZRIIS. 
Po dodiplomskem študiju in magisteriju v Veliki Britaniji, ZDA in na Hrva
škem, zaključuje magistrski študij psihologije dela in organizacije na oddelku za 
psihologijo Filozofske fakultete v Ljubljani. Raziskovalno in praktično preučuje 
komunikacijo na delovnem mestu ter njeno povezavo z zadovoljstvom in sto
rilnostjo delavcev. Ima dvanajst let delovnih izkušenj na področju svetovanja in 
psihosocialne pomoči v Sloveniji, Veliki Britaniji in ZDA - kot prostovoljka in 
vodja projektov. Izvaja pripravo, vodenje delavnic in supervizij ter je svetovalka 
za zaposlovanje.
Vsebina:
1. Psihosocialni faktor:
- zakonitosti medčloveških odnosov nasploh ter odnosov na delovnem mestu;
- odsotnost z dela je lahko posledica kroničnega nezadovoljstva z odnosi v služ

bi;
- odnosi v primarni družini izvor našega delovanja v vseh odnosih, tudi v službi
- učiti se obvladovati konfliktne odnose na delovnem mestu (podrejeni - nad

rejeni sodelavci)
- vsak je sam odgovoren za svoje mišljenje, čutenje in delovanje na delovnem 

mestu.
2. Pravni faktor:
- Kaj pravno pomeni absentizem za podjetje?
- Pravice delodajalcev pri problematiki absentizma.
- Vprašanja in odgovori z vidika delovnega prava.
3. Medicinski faktor:
- Zakaj prihaja do absentizma z vidika medicine dela.
- Kateri so najpogostejši vzroki in posledice absentizma
- Vprašanja in odgovori o absentizmu.
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Na GESŠ Trbovlje se tudi v tem šolskem letu dogaja mnogo zanimivega.

Konec septembra se je skupina osmih dijakov z dvema 
mentoricama udeležila že tradicionalnega Euroweeka, ki je 
bil letos v slovaški Trnavi. Polni vtisov in novih izkušenj so 
se 3. 10. 2009 srečno vrnili domov. Uspešno so realizirali 
prvi športni dan in prve dneve izbirnih vsebin v sklopu 
katerih so si dijaki ogledali Slovenijo in zamejstvo ter spo
znavali kulturne, geografske, zgodovinske in gospodarske 
značilnosti posameznih predelov. Začele so se popoldanske 
športne dejavnosti v telovadnici, kjer se lahko v šolskem 
fitnesu nabirajo moči tudi zunanji obiskovalci. Dijaška 
skupnost je začela z izvajanjem projekta Sadeži družbe, ki 
ga poznajo že v drugih občinah, v Trbovljah pa je novost. 
Cilj projekta je spodbujanje prostovoljstva med mladimi. 
Začeli so s pripravami na Miklavžev sejem, ki bo letos 3. 
12. 2009. Tako kot lani, so tudi letos povabili k sodelova
nju druge zasavske zavode in ustanove in mnogi so se va

bilu odzvali. Upajo, da bodo tudi letos uspešni pri zbiranju 
prispevkov za humanitarne namene.
Najbolj aktualen dogodek teh dni je že tradicionalni mate
matični maraton, ki bo letos že peti po vrsti. Maratona se 
bo udeležila več kot petina vseh njihovih dijakov, pridruži
la pa se jim bo še ekipa brežiške gimnazije in nekaj deve- 
tošolcev zasavskih osnovnih šol. Izkušnje kažejo, da večina 
prijavljenih vztraja do konca. Kako ne, saj poskrbijo, da 
poteka reševanje nalog v prijetnem in delovnem vzdušju, 
hrane in pijače je dovolj, na koncu pa čakajo najvztrajnejše 
še lepe nagrade. Letos bodo v dogajanje vključili še tekmo
vanje v računanju »na pamet«, kjer se bodo pomerile ekipe 
dijakov in staršev. Le kdo bo uspešnejši?
Ob vsem tem dogajanju lepo napredujejo tudi dela na nji
hovi jedilnici, kjer bodo dijaki deležni kulturnega uživanja 
tople malice.

GESŠ

Na GESŠ Trbovlje se tudi v tem šolskem letu dogaja mnogo zanimivega.

Kasneje so se spre
hodili po Vrhniki. 
Spoznavali so kraj, 
kjer se je rodil Ivan 
Cankar, pisatelj, či
gar ime nosi tudi nji
hova šola. Na terenu 
so spoznavali ab
straktne pojme tipa 
»enajsta šola pod 
mostom«.

V muzeju Obiskali so še Can
karjevo knjižnico in si ogledali razstavo ex librisov. To so 
listki z napisom ex libris, na katerih je navadno tudi ime 
lastnika. Tak listek se nalepi na notranjo stran prvih pla
tnic knjige in na ta način lastnik označi knjižno delo. Pravi 
ex libris pa je veliko več kot le navadna etiketa, Nekateri 
so prave umetnine. Poleg tega morajo vsebovati tudi spo
ročilnost. Dobro je, da ex libris nosi motiv, iz katerega je 
mogoče razbrati kakšen je njegov lastnik.
Pri pouku tehnike so učenci pod mentorstvom Jerice Raj- 
šek, profesorice fizike izdelali svoje ex librise.

Po Vrhniki je 
sledilo še uži
vanje v naravi.
V Močilniku so 
raziskovali izvi
re Ljubljanice.
Učenci so se 
pripravljali na 
pouk izven šol
skih prostorov 
že pred odho
dom. Med po
tjo so sodelo
vali v različnih Le kje izvira Ljubljanica? 
igrah in opazovali
pokrajino ter naravne in kulturne znamenitosti Slovenije. 
Po vrnitvi so v šoli utrjevali in nadgrajevali svoje znanje. 
Morda bodo sedaj bolj s ponosom zrli na besede Ivana 
Cankarja, ki krasijo pročelje šole:
Vi, ki imate v srcu mladost in v pesti moč, vi glejte, na vas 
bo slonelo življenje.

Besedilo in slike: Mojca Lazar Doberlet

22. oktober 2009



Populila pr4cobr<u
akcija Studia Las iz Zagorja 

in Zasavca
Tokrat bomo namesto slik popolne 
preobrazbe objavili ime nove izžre
ban kc. To je Natalija Lebinac, Col- 
nišče 38, 1410 Zagorje, kateri česti
tamo in priporočamo naj pohiti in se 
čim prej javi Brigiti na tel.: 040 164 
396 in se dogovori za popolno preo
brazbo. Vas pa naprošamo, da kupone 
pošiljate na naslov: Zasavc, P.P. 79, 
1410 Zagorje ob Savi. Kupone naj 
pošiljajo le tisti(e), ki si resno želijo 
pridobiti to nagrado, kjer je edini po
goj objava slike prej in po preobrazbi. 
Nagrada ni prenosljiva. Pa veliko sre
če pri žrebanju!
Stilska preobrazba čaka na vas v Stu
diu Las!

tSVllNt#»
co w

Willi
Cesta zmage 65, 1410 Zagorje

TELEFON: (03) 56 64 186

Valvazorjev trg 8,1270 Litija
TELEFON: (01) 89 81 088

___

kip e n
STILSKA PREOBRAZBA

Ime:

Priimek:

Ulica:

Kraj:,

Telefon:

Vse kupce Prima kurilnega
olja nad 1.000 litri čakajo 

privlačne nagrade!

Zavec in informacij pokličite
080 22 66

ali obiščite
www.petrol.si/primakurilnoolje

Promocijska akcija traja od 12.10. do 31.10.2009.
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Konec septembra je Društvo kmetic, žena in 
deklet na podeželju Izlake-MIinše-Kolovrat 

praznovalo 15. let delovanja društva in pet let 
obstoja pevske skupine Klasek.

Ob tej priložnosti so predstavili delo in aktivnosti društva. 
V okviru programa LEADER izvajajo projekta Pozdrav s 
podeželja in Obleka naredi človeka. V avli Kulturnega cen
tra DD Zagorje so pripravili razstavo Iz babičine skrinje in 
razstavo kruhov in orehovih potic. Obiskovalci so si ogle
dali nošo zasavske podeželske žene, sledil pa je koncert 
ljudskih pevk Slovenije v dvorani ICC DD Zagorje.

Ob njihovi igralski in pevski skupini Klasek so nastopile še 
ljudske pevke, ki so prišle iz Gornje Radgone, Mislinjske 
doline, Mežiške doline, Ribnice, Dorenberka, Polšnika, 
Hajdine in folklorni skupini iz Velikih Lašč.

MaH



S Hermanom v Nepal Zbudi se Katka

V Knjižnici Antona Sovreta so se odpravili v četrtek, 
8. oktobra 2009, s Hermanom Donikom v Katmandu, 
po dolini Šerp in v bazni tabor pod Mont Everest.
Velika želja, da se utabori pod najvišjo goro sveta, se mu je 
uresničila lani. »Nepal si zasluži ime dežela v kraljestvu gora,« 
je rekel, »saj je tu največ osem tisočakov na svetu«.
V Nepalu živi okoli devetdeset različnih ljudstev in vsi 
imajo svoj pogovorni jezik. Uradni jezik pa je nepali. Ko 
je tako potoval po deželi, je srečeval različne pripadnike

Besedilo : Fanči Moljk, slika: arhiv knjižnice

Potopisno predavanje Tomaža 
Humarja z digitalno projekcijo

Dogajalo se je v trboveljskem Delavskem domu v 
oktobru. Predaval je Novogoričan Tomaža Humar, 
popotnik in poznavalec tisočletja stare vedske kulture 
Bharata varše (zdajšnje področje Indije).
Večkrat je že potoval v to mistično deželo in si ogledal 
različna indijska mesta od severa do juga. Na svojih 
potovanjih je imel priložnost doživeti starodavno kulturo 
in spoznati miselnost tamkajšnjih ljudi.
Nekaj utrinkov s potovanj je poskušal ujeti v objektiv in 
jih skrčil v cikel digitalnih projekcij z željo, da duh Indije 
predstavi še drugim. Tokrat no potovanje je vodilo skozi 
Zahodno obalo Indije - Kerala, Karnataka...eksotične 
plaže Gokarne..., festival kočij v Udupiju..., Hampi - 
mesto, nekoč bogatejše od rimskega imperija..., znamenita 
arhitektura templjev v Somnathpuru..., Mvsore - 
mesto palač..., kopanje osemnajst metrov visoke statve 
Bahubalija..., nasadi čaja v Munarju..., festival slonov v 
Trisuru..., šola tradicionalnega indijskega plesa Katakali... 
Posebnost večera je bil nastop glasbene skupine Rasa s 
tradicionalno Indijsko glasbo.

DDT

V Domu svobode v Trbovljah bo v torek, 3. novembra 
2009 ob 19.00 uri gostovalo Šentjakobsko gledališče 
Ljubljan s komedijo Zbudi se Katka v režiji Borisa 
Kobala.
Po deset in več letih zakona Niko, Igor in Tomo končno 
dočakajo svoj trenutek. Nikova žena in tašča gresta 
na potovanje. Fantje v prosto stanovanje pripeljejo 
kandidatko za striptizeto,ki pa žal zaradi neljubega zapleta 
z uspavalnimi tabletami odpove. Vsi bi se je radi čimprej 
iznebili,še posebej ko v stanovanje začnejo vdirati neljubi 
gosti, bivši kaznjenec in ljubimec in (mogoče tudi bivši) 
tašča in žena...

Zagorski oktet

V veliki dvorani Delavskega doma Zagorje bo 23. 10. 
2009 ob 19.30 uri koncert Zagorskega okteta.
Zagorski oktet je bil ustanovljen leta 1977. Zelje pevskih 
zanesenjakov, da bi sestavili pojoči osmerec, pa so še 
dve leti starejše. Uresničile so se z javno avdicijo, ki je 
bila 19. novembra 1977, ko so Tomo Brezovar, Rihard 
Majcen, Alojz Mikuž in Lado Ravnikar k petju v oktetu 
privabili Fredija Baloha, Janeza Celestino, Antona Feleta 
in Staneta Škrbca. Po prvih nastopih v domačem okolju 
so se pevci udeležili nekaterih srečanj oktetov, leta 1980 
pa prvič gostovali prek slovenskih meja: v okviru festivala 
dalmatinskih ldap v Omišu so navdušili na samostojnem 
polnočnem koncertu. Oktet je s svojimi nastopi nepogrešljiv 
na številnih prireditvah v Zagorju, pripravlja samostojne 
koncerte. Pevci so v desetletjih prekrižarili Slovenijo in 
imeli na tujem že več deset koncertov. Repertoar zajema 
slovensko ljudsko in umetno pesem, poleg tega izvajajo 
tudi vrsto znanih slovenskih pesmi z rudarsko tematiko.

Un s Trboul

»Al mi Trbouci, to smo vam tiči, nobena kriza nas ne 
uniči.«
Na odru dvorane Doma svobode Trbovlje bo v petek, 
23. 10. 2009 ob 19.00 uri predstavila svoj prvi CD 
mala vokalna skupina Un's Trboul.
Un's Trboul praznujejo letos peto obletnico delovanja in ob 
tej priložnosti so izdali prvi CD s slovenskimi narodnimi 
pesmimi, obogaten s pesmimi drugih narodov, začinjene 
z dvema »trbouskima«, prirejene zanje, Trbouski glavar 
in Mi Trbouci, ki jih je priredil umetniški vodja skupina 
Marjan Knez. Na harmoniki njihove nastope pogosto 
spremlja Franci Vrtačnik. Gostje na koncertu bodo 
Modrijani. Zgoščenko pa bo mogoče kupiti ob koncertu 
in v društvenih prostorih v Domu svobode Trbovlje (se 
splača, op.p.)

Mali

22. oktober 2009



© mrumfl

V četrtek, 15. oktobra 2009, so ljubitelji besedne umetnosti doživeli prijeten literarni večer, ki ga 
je organizirala Knjižnica Mileta Klopčiča Zagorje ob Savi v sodelovanju z Založbo Karantanija. 
Gostja večera je bila izjemno simpatična in odprta pisateljica Valerija Škrinjar Tvrz, ki jo je v

pogovor zapletel Tomaž Petek.

Svoj naj novejši roman v treh delih, Zmajeva kri, je po
svetila rudarskim rodovom in svojemu rojstnemu kraju, 
Zagorju ob Savi. Tu je preživela otroštvo, kot dijakinja se 
je pridružila partizanom, po osvoboditvi pa se posvetila 
novinarskemu poklicu. Skoraj štirideset let je živela v Bo
sni, med tamkajšnjo vojno pa se je z možem preselila v 
Ljubljano.

»Bolj, ko se človek odda
ljuje od svojega otroštva, 
bolj mu je blizu«, je po
vedala o tem, kako rada 
se spominja Zagorja, 
svoje mladosti in kako 
veliko spoštovanje čuti 
do rudarjev.
Pripovedni lok njenega 
obširnega romana sega 
od začetka 18. stoletja 
pa do zaprtja rudnika. 
Ta večplastna pripoved

z avc 22. oktober 2009

zajema vse sloje slovenskega življa, ves čas pa ostajajo v 
središču zgodbe zagorski knapi in njihovo življenje. O 
»knapovskem besednjaku« se je pisateljica posvetovala z 
Marijanom Manfredom, ki je tudi prvi prebral njen roko
pis.
Pokrovitelj literarnega večera je bila Občina Zagorje, do
gajal se je v dvorani PGD, obogatili pa so ga v svečane ru
darske uniforme oblečeni pevci Loškega glasu in recitacije 
Tanje Bašelj.
Društvo kmetic Izlake, Mlinše in Kolovrat je obudil spo
min na funšterc, jeternice in ocvirkovko, jedi pa so postre
gli dijaki Srednje šole Zagorje. Za smeh je poskrbel Perk- 
mandlc, ki zdaj v jamah nima več kaj početi, zato pa zbira 
stare knapovske recepte in peče »perkmandlčke«.

Besedilo: Irena Medvešek, slike: arhiv knjižnice MK

Krožkarice zagorskega BMK

v Knjižnici Mileta Klopčiča Zagorje ob Savi že leta deluje 
študijski bralni krožek Beremo z Manco Košir. Letošnje 
jesensko srečanje bo v ponedeljek, 26. oktobra 2009 ob 
18.30 v zagorski knjižnici.
»Krožkarice se dobimo, da se kaj pogovorimo, kaj smo do
brega prebrale, kaj smo dobrega spoznale.«
ŠK bmk je ime za srečanja odraslih različne starosti, ki so 
namenjena učenju o življenju in za življenje. V njem se se
stajajo posamezniki, ki jih povezujeta želja po novem zna
nju in želja po razdajanju znanja okolju, v katerem živijo. 
Posebnost in prednost študijskega krožka je, da udeležen
ci sami načrtujejo način in obseg dela, sami določijo, kaj 
želijo znati in to znanje poiščejo na način, ki jim najbolj 
ustreza, za njihova srečanja so značilni prijetni in sprošče
ni odnosi, na njih izbirajo teme in usklajujejo ideje, imajo 
naloge in zadolžitve in vsaka svoje naloge in zadolžitve. 
Med njimi je na prvem mestu medsebojno spoštovanje in 
dialog.

MaH

ZBUDI SE KATKA - TOREK,
3. NOVEMBRA 2009 OB 19. URI

(Šentjakobsko gledališče Ljubljana - režija Boris Kobal) 
po deset in več letih zakona Niko, Igor in Tomo končno 
dočakajo svoj trenutek. Nikova žena in tašča gresta na 
potovanje. Fantje v prosto stanovanje pripeljejo kandi
datko za striptizeto,ki pa žal zaradi neljubega zapleta z 
uspavalnimi tabletami odpove, vsi bi se je radi čimprej 
iznebili,še posebej ko v stanovanje začnejo vdirati neljubi 
gosti, bivši kaznjenec in ljubimec in (mogoče tudi bivši) 
tašča in žena.
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Hamlet

V trboveljskem Delavskem domu je bila 8. oktobra 
2009 prva abonmajska predstava zelenega abonmaja. 
Predstavila se je Baletna trupa Croatia, skupina 
profesionalnih plesalcev hrvaškega državnega baleta z 
baletno predstavo Hamlet.
V trinajstih letih nastopanja so imeli več kot dvestopetdeset 
gostovanj doma in po svetu. Tokrat so občinstvu predstavili 
staro tragedijo Hamlet. Podlaga za balet je Shakespearova 
zgodba, ki jo ob glasbi Čajkovskega z baletnim izražanjem 
pripovedujejo plesalci.

zanimajo bralce. Letos ponujajo bralcem poleg že obstoječe 
zloženke še novo. Skupaj z Gimnazijo Litija so pripravili 
projekt povezovanja generacij »Spet beremo domača 
branja«. Zloženka zajema obvezno branje za srednješolce: 
Prebrati je treba tri knjige in se na tak način seznaniti s 
temami, ki jih berejo otroci in drugi najstniki. Seznam 
sestavljajo nekatera dela sodobnih del in klasikov, ld so jih 
mnogi brali kot srednješolci in jih takrat drugače dojemali. 
Projekt se bo zaključil 20. novembra.

Slikarka, ki slika z usti

Nevenka Gorjanc je slikarka samoukinja, ki slika z usti. 
Knjižničarke litijske knjižnice pripravljajo 10. novembra 
2009 srečanje slikarke z učenci oz. dijaki, da jim predstavijo 
to izjemno žensko.
Zaradi mišične distrofije je bilo Nevenki Gorjanc 
onemogočeno šolanje in izobraževanje, kot so ga imeli 
vrstniki. Njeno srečanje z Darinko Kobal pa je ustvarilo 
trdno vez.

Srečevanja z domačimi avtorji

Baletna predstava Hamlet v DD Trbovlje
Besedilo in slika: Irena Vozelj

Fotografska razstava Lepote 
Slovenije

Litijska knjižnica organizira v galeriji knjižnice v 
Šmartnem 29. 10. 2009 ob 19.00 uri fotografsko 

razstavo in srečanje z avtorjem le-te, Mirkom Robba. 
O sebi je med drugim zapisal:
»Že od mladih nog me izziva marsikaj s področja 
naravoslovja in tehnike, nagovarjata pa me tudi umetnost 
in kultura na sploh. Tu se v mojem življenju kaže fotografija 
kot način, kako vse to povezati v celoto. Fotografirati 
sem začel že v osnovni šoli. Najprej sem se srečal s takrat 
popularnimi fotogrami, ob katerih sem zelo užival in 
razvijal svojo kreativnost. Do danes sem pripravil pet 
samostojnih fotografskih razstav, sodeloval sem na preko 
50 skupinskih razstavah v Sloveniji in preko 25 v tujini.«

V sklopu srečevanj z domačimi avtorji je bil v knjižnici 
Litija v torek, 6. oktobra 2009, glasbeno likovno pesniški 
večer.
Vlado Garantini je predstavil svojo četrto pesniško zbirko 
Dnevi in slike, ld so nastale v zadnjem obdobju. V prvem 
delu je bil pravi mini koncert, saj je za glasbeno spremljavo 
Garantini ju na orglicah poskrbel Vlado Poredoš iz skupine 
Orlek s sinom Milošem. Pesmi sta brala avtor in Jože 
Sevljak, ki je s svojo izvrstno interpretacijo zagorskega 
dialekta navdušil obiskovalce. Razstava Garantinijevih slik 
bo na ogled ves mesec.
Nasledila pa jo bo prireditev, ki bo 27. novembra 2009 
ob 19. uri v Knjižnici Šmartno pri Litiji. V goste bodo 
povabili Sonjo Perme, članico LILE, ki bo predstavila 
v šmarski knjižnici več področij, s katerimi se ukvarja, s 
skupnim imenom Slika-foto-kip.

Vabljeni k branju

V lanskem letu so v Knjižnici Litija prvič izvedli 
projekt Zvesti bralec, ki je bil lepo sprejet, saj je 
sodelovalo prek 20 članov.
Prebrali so pet knjig in bili ob koncu tudi nagrajeni. 
Pripravili so tudi čajanko, kjer so se dotaknili tem, ld

Jože Sevljak, Vlado Poredoš, Miloš Poredoš, AM in Vlado Ga
rantini

Aleksandra Mavretič

8. oktober 2009



Odločili smo se, da bralcem Zasavca predstavimo nekaj Zasavcev, ki 
jih srečujejo in bi si morda želeli izvedeti o njih, njihovem življenju in

konjičkih kaj več.

Spegu

Mali Jure

Kaj je mogoče zaigrati na harmoni
ko? Zagorjan Jure Tori, virtuoz na 
harmoniki, je pokazal, da vse. Je 
zaprisežen Orlek, ljubitelje glasbe
ne umetnosti pa razveseljuje tudi 
na samostojnih nastopih. Rad ima 
Orlek, kjer živi. Skromen je in se ne 
hvali s svojimi uspehi, rad ustvarja 
dobro vzdušje in zadovoljstvo. Ko 
Jure Tori pade 'noter', občinstvo 
pozabi zapreti usta.

Česa iz svojega otroštva ne boste nikoli 
pozabili?
Igranje nogometa in košarke in dru
ženje s prijatelji iz vasi je nepozabno. 
Že kot otroci smo ustanovili tudi glas
beno skupino, iz katere se je razvila 
skupina Orlek. Menim, da je to obdo
bje pripomoglo k mojemu sedanjemu 
teamskemu delu. Bili smo zelo dobro 
organizirani, poleg tega smo se krasno 
ujeli. Imeli smo spoštovanje, poštenje, 
veselje in uživanje, to, kar trenutno 
primanjkuje danes slovenski družbi. 
Kateri od vaših učiteljev ali profesorjev 
vam je pustil neizbrisen pečat?
Kar nekaj jih je. Na primer učitelja v 
glasbeni šoli Franci Steban in Ivan Po- 
vše, pa Pavle Sijanec iz Srednje Grafič

ne šole v Ljubljani. Še vedno se jih rad 
spominjam. Z gospodom Francijem 
Stebanom se še vedno kdaj srečava in 
si imava vedno veliko povedati. Še ve
dno mi stoji ob strani in mi pomaga na 
svoj način, tako kot on zna in je zelo 
uspešen, kot je bil kot učitelj, delaven 
in pošten. Zanj je bila vsaka minuta 
pomembna. Tudi z vročino je vodil 
pevske vaje. Iskal je različne poti, da 
bi nas motiviral in ob enem tudi spro
stil. Včasih se je pošalil in bil je pravi 
čarovnik, če je bilo potrebno.
Ivan Povše ni bil klasičen učitelj har
monike. Vsaj ne v tistih časih. Dopustil 
je celo, da se je on učil od mene. Veli
kokrat sem mu zaigral kaj modernega, 
kar je bilo popularno tisti čas in je to 
zapisoval. Harmonikarje je učil živeti s 
harmoniko. Vsi iz moje generacije, ki 
jih je on učil, so in še vedno igrajo po 
raznih skupinah različno glasbo.
Na urah harmonike je pripovedoval 
tudi zgodbe iz svojega življenja. Tako 
se je glasba prepletala z življenjskimi 
zgodbami.
Pavle Šijanec je bil moj razrednik na 
SŠTP-ju in učil matematiko. Kljub 
temu, da nisem blestel v matematiki, 
sva se zelo lepo ujela. Vesel je bil, da

mu nisem lagal. Sošolci so nosili vsa 
možna potrdila in izgovore, zakaj jih 
ni bilo v šolo, jaz sem povedal po pra
vici. In je to znal ceniti.
Opišite nam na kratko vaše šolanje in 
strokovno izpopolnjevanje.
Vnaprej moram povedati, da mi šole 
ne pomenijo veliko. Učim se od ljudi 
okrog sebe in na podlagi vsakodnevnih 
izkušenj, ki jih pridobivam na terenu. 
Šola lahko olajša veliko ur, da s pre
verjenimi metodami pripelje na pravo 
pot. Pot do avtoceste je drugačna. Člo
vek je družbeno bitje, to pomeni da je 
najbolj pomembno kakšen človek si. 
Kdo vas je najbolj razočaral in kdo 
najbolj presenetil v življenju?
Na razočaranja sem postal imun. Raz
očarati me nihče več ne more, ker ljudi 
sprejmem takšne kot so, saj vse delajo 
z razlogom. Vsakdo ima svojo zgodbo 
in ravna glede na svoje prejšnje izku
šnje in po trenutnih sposobnostih. 
Tudi presenetiti me je težko. Če mi 
kdo ugodi, mi običajno ugodi zaradi 
svojega koristolubja. Kar ni za zame
riti. Najbrž tudi sam velikokrat tako 
ravnam.
Če bi še enkrat lahko izbirali, bi izbra
li drugačno življenjsko pot?

Jure z bratom Mitjo, očetom in mamo
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Z Bogdano Herman

Nikoli. Menini, da hodim po poti, kot 
mi jo narekuje srce.
Kaj se vam je zgodilo v življenju nepo
zabnega?
Veliko lepih trenutkov je. Vsak dan se 
mi dogajajo. Da pa ne bom delal kri
vice ostalim lepim trenutkom, bom 
izpostavil kar zadnji naj večji koncert 
v Gradcu, v Avstriji, kjer sem igral sku
paj z Evvaldom Oberleitnerjem in Ga- 
neshom Anandanom. Kakšnih petsto 
poslušalcev v centru Gradca je naredi
lo neverjetno vzdušje.
Kako bi opisali svoj vsakdanjik?
Moj vsakdanjik je težko opisati, ker je 
vsak dan drugačen. Seveda se trudim 
jutro pričeti s telovadbo, da bi bil v do
bri kondiciji, Id mi je potrebna pri delu 
in pri igranju harmonike. V tiskarni, 
kjer delam, sem oblikovalec. Obliku
jem vse kar je potrebno, od letakov, 
vizitk do plakatov, katalogov, knjig in 
podobno. Ob popoldnevih imam več
krat koncerte ali vaje z različnimi za
sedbami.
Kam se odpravite, ko si želite sprosti
tve?
Trenutno se sproščam kar doma, na 
Orleku. Imam čudovito okolje, kjer se

Orleki

lahko sproščam, uživam, imam veliko 
sonca ter ležalnik. Včasih me pot za
nese na morje, da zamenjam okolje in 
se znebim ubijalskega vonja po Lafar- 
geu.
Pogosto potujete na izlete, potovanja 
ali letovanja v tujino?
Potujem zaradi glasbe. Vsak mesec 
sem nekajkrat v tujini. Koncerti so 
naporni, včasih se nam posreči, da si 
ogledamo kraje kjer nastopamo in spo
znamo domačine. Slovence pogosto 
srečujemo, saj so si našli svoj dom na 
vseh celinah. Sicer pa nisem človek, ld 
bi si želel potovati. Najraje sem doma. 
Kje se srečujete s kulturo?
Zame je kultura način življenja. Zato 
mislim, da se sploh ne srečujem s kul
turo, saj jo živim kar vsak dan.
Katera domača opravila imate radi in 
katerim se najraje izognete?
Trenutno se posvečam le najnujnejšim

Trio s katerim nastopa - duet in Ganesh Anandan (tolkalist iz Indije)

domačim opravilom. Vsem ostalim se 
izognem. K sreči mi priskoči na pomoč 
mami.
Če bi lahko, bi se preselili na samoten 
kraj in živeli povsem drugačno življe
nje?
Mislim da ne. Trenutno živim zelo 
mirno. Uživam v tem kar delam. Bi 
se pa počutil precej bolje, če se ne bi 
v vsakdanjem življenju srečeval z lju
dmi, ki radi pretiravajo, da bi naredili 
dober vtis na sogovornike, ker imajo 
prevelik ego. Življenje na Orleku je 
bolj enostavno. Čez dan rad opazujem 
prvo sosedo - veverico, kako skače iz 
drevesa na drevo. Zvečer pa razmi
šljam v tišini in čarobni temi. Sosede 
pustim pri miru.
Menite, da vam je Zasavje pustilo pe
čat, ki se ga ne da izbrisati ali ga raje 
zatajite?
Zagotovo. Veliko lastnosti, ki jih neho
te izražam na odru ali v vsakdanjem 
življenju so posledica vpliva Zasavja. 
Nekatere lastnosti so dobre, druge sla
be. Zagotovo so pristne in se jih vedno 
raje poslužujem.
Koliko prijateljev iz mladosti vam je še 
ostalo?
Zaradi številnih nastopov in odso
tnosti iz domačega kraja nisem mogel 
ohraniti stikov iz mladosti. Časi so se 
spremenili. Tudi interesi so različni. 
Verjetno bomo čez leta spet bolj pove
zani, zdaj hodimo vsak po svoji poti, 
smo obremenjeni in zaposleni s svoji
mi skrbmi in delom.
Povejte svoj moto, ki vas spremlja v ži
vljenju.
Do cilja ni bližnjice.
Besedilo: Irena Vozelj,slike: arhiv Jure Tori
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Karate:

Trboveljski karateisti so se v soboto, 10. oktobra 2009, udeležili dveh mednarodnih turnirjev in 
sicer v Beogradu (Srbija) in Slavonskem Brodu (Hrvaška). Turnirja sta bila ena izmed pripra
vljalnih tekmovanj za nastop na Mladinskem svetovnem prvenstvu, ki bo meseca novembra v

Maroku.
V Beogradu je na mednaro
dnem karate turnirju »TRO
FEJ BEOGRADA 2009« na
stopila slovenska kadetska 
in mladinska reprezentanca 
v katah. Sodelovalo je 800 
tekmovalcev iz 95 karate 
klubov 9. držav. Kot člani re
prezentance so nastopili Tr
boveljčani Almin SALKIČ, 
Timi UMEK in Žiga ROZI
NA. Kot članica Karate klu
ba Trbovlje je tekmovala Pa
tricija BUKOVINSKI. Vodja 
slovenske reprezentance v 
Beogradu je bil Jernej SI- 
MERL.
V katah ekipno so za Slo
venijo nastopili trije trbo
veljski tekmovalci, Almin, 
Timi in Žiga in v kategoriji 
mladincev (16,17 let) osvo
jili prvo mesto. Ker lahko 
tekmovalci z dopolnjenimi 
16. leti pri katah nastopajo

Trofej Beograda - tekmovalci 
in trenerji slovenske kadetske 
in mladinske reprezentance v 
katah

tudi v kategoriji članov, so 
se imenovani pomerili tudi v 
tej kategoriji. V polfinalu so 
morali priznati premoč ekipi 
iz Srbije z minimalnim po
razom 2:3 in osvojili 3. me
sto. V posameznih nastopih 
sta Almin in Žiga izgubila v
1. krogu, Timi pa je z dvema 
zmagama osvojil 3. mesto. 
Patricija je v svoji starostni 
kategoriji po zanesljivi zma
gi v prvem krogu, morala v 
drugem kolu morala prizna
ti premoč srbski tekmovalki. 
Slovenska kadetska in mla
dinska reprezentanca je v 
Beogradu osvojila 6 medalj, 
polovico njih člani Karate 
kluba Trbovlje, kar kaže, da 
krojijo vrh v katah v Slove
niji.
Kadetska in mladinska re
prezentanca Slovenije v 
športnih borbah pa je nasto
pila na mednarodnem ka
rate turnirju »SLAVONSKI 
BROD 2009«, kjer je nasto
pilo 500 tekmovalcev. Kot 
člani slovenske reprezentan
ce so nastopili Tea LOPAN, 
Tim ŽLAK in Aljaž VESE
NJAK. Miha KOVAČIČ je, 
kot član reprezentančne tre
nerske ekipe, vodil sloven
ske tekmovalce. Pri kadeti
njah je Tea izgubila že prvo 
borbo. Aljaž je v kategoriji 
mladincev osvojil 5. mesto, 
prav tako tudi Tim pri ka
detih.
Izvršni odbor Karate Zveze 
Slovenije je na predlog Ko
misije za Reprezentance že 
potrdil ekipo kadetov, mla
dincev in mlajših članov za 
nastop na 6. Mladinskem 
in kadetskem svetovnem

Trofej Beograda - kate eki
pno mladinci 1. mesto-Almin, 
Žiga in Timi

prvenstvu, ki bo sredi me
seca novembra v Maroku 
(Afrika). V ekipi 26 repre
zentantov je kar 5 članov 
Karate kluba Trbovlje in 
sicer Tea LOPAN, Aljaž 
VESENJAK, Almin SAL
KIČ, Timi UMEK in Žiga 
ROZINA. Trboveljčani 
bodo zopet najštevilčnejši 
člani reprezentance, kar je 
ponovno velik uspeh za tr
boveljski karate.

Besedilo in sliki: 
Bogdan Simerl

Smučarski skoki:

V soboto, 10.10.2009, je bilo v Kranju Državno 
prvenstvo v članski kategoriji (solo in ekipno) 

v smučarskih skokih.
Državni podprvak v 
članski kategoriji je 
postal član S K Za
gorje, Sekcije za sko
ke Kisovec DEJAN 
JUDEŽ, Andraž 
Pograjc je bil trinaj
sti, Miran Zupančič 
27-ti in Primož Ro
gi ič 30-ti. Prav tako 
so si srebro oziro
ma naslov državnih 
podprvakov na eki-

Kisovška ekipa Pni tekmi Priskakali
Zagorjani ekipno v

postavi: Dejan Judež, Andraž Pograjc, Miran Zupančič in 
Primož Roglič. V kategoriji deldeta absolutno je Manja Po
grajc dosegla četrto mesto.

Besedilo in slika: Borut Markošek
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ŠPORJ
----------h

V soboto, 17. oktobra 2009, je bila v Športni dvorani POLAI v Trbovljah v organizaciji Karate 
zveze Slovenije in Karate kluba TRBOVLJE, kot tehničnega organizatorja 2. tekma za »POKAL 

SLOVENIJE 2009« za vse kategorije. Na tekmi je sodelovalo 44 klubov s 355 tekmovalci, ki so
opravili 443 nastopov.

V zgodovini slovenskega karateja, odkar obstajajo pokalna 
tekmovanja v okviru Karate zveze Slovenije, so bili Trbo
veljčani prvič absolutni zmagovalci v letu 2007, leta 2008 
so bili tretji, v letošnjem letu pa so se dobro pripravili na 
ta tekmovanja. Po dveh izvedenih pokalnih tekmovanjih 
so na odličnem drugem mestu med 72. slovenskimi klubi. 
Trboveljčani so osvojili največ - dvajset - medalj. S tem so 
se v skupni uvrstitvi približali prvouvrščeni e lopi iz Kra
nja, ki ima 23 točk naskoka. Tesno pa sledita Karate klub 
Shotokan Velenje s petimi točkami zaostanka in Gorica s 
devetimi.
V trboveljskem klubu so povečali število dodatnih trenin
gov mladih katašev, vendar so tokrat v posameznih kate
gorijah ostali brez medalje, več uspeha so imeli v ekipnih 
sestavah, kjer so vse trboveljske ekipe osvojile medalje.
Pri starejših tekmovalcih so Trboveljčani stavili na svoje re
prezentante, ld bodo nastopili na mladinskem svetovnem

prvenstvu v Maroku naslednji mesec. Tea LOPAN in Aljaž 
VESENJAK sta oba ostala brez medalje - slab dan. Osta
li potniki v Maroko upravičili pričakovanja. Tekmovalci v 
katah Almin SALKIČ, Timi UMEK in Žiga ROZINA so 
si v glavnem razdelili medalje med seboj, tako v kadetski 
kot v mladinski in članski kategoriji. Napredek je pokazala 
Lejla DORIČ, ki je osvojila v kadetski kategoriji bronasto 
medaljo. Kadetinje so osvojile srebrno medaljo, kataši pa 
zlato medaljo v mladinski in članski kategoriji.
Vidne uvrstitve v športnih borbah so dosegli Sanja NA- 
RAGLAV, Jernej HUDOMALJ, Žiga ŠANTEJ z bronastimi 
in Tim ŽLAK z zlato medaljo. Najboljši tekmovalec druge 
pokalne te lun e je tokrat postal Timi UMEK s štirimi zla
timi medaljami, torej v vseh kategorijah, kjer je nastopil. 
Uspeh tekmovalcev, pa so dopolnili neumorni organizator
ji tekmovanja, Karate lduba Trbovlje.

Besedilo in slika: KKT

Dolski rokometaši poročajo, da so preteklo soboto povezali tekmo s kostanjevim piknikom in moštom, kar so obisko
valcem nudili brezplačno. Sicer pa so mladinci izgubili z Ribnico (26:27), članska tekma pa se je v soboto, 17. oktobra 
2009 ob 20. uri z ekipo Drava Ptuj iztekla v korist Dolanov (42: 28).

F.M.

22. oktober 2009 za avc



ß42V£D RILO
H-----------------------

KRIŽAnKe & UGAN
REŠUJTE

KRIŽANKE IN UGANKE 
3K IN OSVOJITE 

GLAVNO NAGRADO

1000 €
Rešitve iz prejšnje številke.
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Nagradna križanka
Rešitev oziroma geslo nagradne križanke pošljite do 
30. 10. 2009 na naslov: UREDNIŠTVO ZASAVCA, 
p.p. 79, 1410 Zagorje ob Savi s pripisom NAGRA
DNA KRIŽANKA št. 20/2009. Fotokopij ne upošte
vamo, prav tako tudi ne rešitve gesla, ki bodo prispele 
na dopisnicah in na njih ne bo nalepljeno geslo, izre
zano iz Zasavčeve križanke. Poleg svojega točnega na
slova pripišite še davčno številko, ker vas v nasprotnem 
primeru ne bomo mogli nagraditi.

Med reševalce bomo razdelili nagrade:
Trgovina JAKA Zagorje - Brglez Roman s.p., Pekarna- 
Slaščičarna-Trgovina-Bar, Vransko: lx bon v vrednosti 
20,86 EUR, I x bon za 12,52 EUR in lxza 8,35 EUR 
Izžrebanci nagradne križanke št. 19/2009 
Za vrednostne bone Trgovine Jaka Zagorje:
1. Antonija Perc, Vreskovo 32 a, 1420 Trbovlje

- 20,86 €

2. Gregor Cvirn, Dolenja vas 47, 1410 Zagorje ob Savi
- 12,52 €

3. Viola Prosen, Gladež 22, 1411 Izlake
- 8,35 €

Nagrado lahko dvignete z izvodom ZASAVCA in oseb
nim dokumentom.

BRGLEZ ROMAN s.p. 
PEKARNA- SLAŠČIČARNA- 
TRGOVINA-BAR 
VRANSKO 17 
3305 VRANSKO

NOVI SLASTNI CIMETOVI PIŠKOTI

V ČASU OD 21.10 DO 4.11.2009 
PO ZELO UGODNI CENI 

V BRGLEZOVIH TRGOVINAH JAKA 
IN MAJ V ZAGORJU

CIMETOVI PIŠKOTI 700 g 
SAMO 3,10 €

POSLADKAJTE SE

TRGOVINA JAKA 
C.9. AVGUSTA 107, ZAGORJE 

TEL: 035660280 
TRGOVINA MAJ 

C.ZMAGE 12 A, ZAGORJE

RAMmiD 0
Ali se prepoznate?

Ste se prepoznali? Ste na sliki v krogcu zagotovo vi? Zdaj 
pa brž na prvi telefon v vaši bližini in pokličite Marto na 
041 410 734. Povedali boste svoj naslov in poslali vam 
bomo bon za dve pici in dve kokakoli v Pizzeriji Čebeli
ca na Izlakah. Čas imate do petka, 30. 10. 2009, po tem 
dnevu bo bon ostal v uredništvu in počakal na naslednjega 
Zasavca in novega bralca.

PIZZERIA ČEBELICA

VRAČEVIČ molej 
Valvazorjevo 2. IZLAKE, Tel.: OS/56-74-IS7

Kuhamo s Stašo

Kroketi iz krompirja 
in jurčkov

Sestavine:
800 g krompirja, 200 g jurčkov (teža očiščenih),

3 drobna jajca, 3 ali 4 žemlje, svež majaron, 20 g masla, olje za cvrtje, sol, 
poper.

Priprava:
Neolupljen krompir skuhamo, ga olupimo in pretlačimo. Jurčke očisti
mo in drobno narežemo. Popražimo jih na maslu in dodamo pretla
čenemu krompirju.
Začinimo s soljo, poprom in majaronom ter počakamo, da se masa 
ohladi.Vmešamo rumenjake in z vlažnimi rokami oblikujemo krokete. 
Zmeljemo žemlje, beljake s ščepcem soli pa stepemo v trd sneg. Kro
kete povaljamo v snegu in v zmletih žemljah ter jih ocvremo v vročem 
olju.

Dober tek!
Staša

za a22. oktober 2009



Drage bralke, cenjeni bralci! Smrt je glasnica življenja, kakorkoli se že to čudno sliši, zato bi ji morali biti hvaležni za delo, ki ga 
opravlja. V obdobju razbohotenega materializma, ki zanika vse večno in trajno, se nam velikokrat zdi, da je s smrtjo vsega konec. 
Resnica je drugačna. Smrt samo pomaga prenavljati nam znani svet. Ni lahko sprejeti smrti ljubljene osebe ali nekoga, ki je šele 
začel živeti, ampak kdo smo mi, da bi lahko presojali načrte Večnega? Najbolj razumno ravnamo, če skušamo zemeljska leta čim 
bolj izkoristiti za razvijanje svojih zmožnosti ter bogatitev nas in naših sopotnikov na ladji življenja. Potem bo ločitev od njih in 
minljivega bivanja lažja. Srečno!

Boštjan Grošelj, urednik rubrike List (tel. 031-373-826)

PEŠEC
Nc tečeš več, 
ne zmoreš, 

hodiš,
vse počasneje, 

na začelju.
Pred tabo je 
dolga vrsta 

hitrih tekačev, 
občuduješ njihov drnec, 

z njih puhti 
zasopla vročica 
zmagov alnosti. 

Pečat zmage 
imajo vžgan na čelu. 

le z ko poziraš 
grenkobo porazov, 

a veš,
da ni pomoči, 

vsak dan bo več 
zgage v grlu, 

koraki vse krajši 
in besede bolj tipke.

Vlado Garantini

»Starost je pomembna 
le takrat,

ko se človek stara. 
Zdaj, ko sem dosegel 

visoko starost, 
bi bil lahko star 
tudi dvajset let.«

(Pablo Picasso)

SMRT
Ničesar ne veš 

o smrti, nič.
Ali si jo videl, 

ali sploh obstaja 
ali je samo privid? 

Vse skupaj lahko je laž 
in sprenevedanje, 

da jo poznaš.

Jaz sem tu, 
pripravljen 

na trenutek zadnji, 
zelo radoveden, 
s čim prihaja.

Morda s koso 
in že sem pokošen; 

močno se je oprimem, 
na ves glas vpijem, 
a me nihče ne sliši, 

to je smrt.

Andrej Režun

DIH SMRTI
Porajaš novo življenje, 

ko jemlješ preživelo, 
pomlad že vidiš po jeseni. 

Solzo spremeniš v roso 
novega veselja, 

vez sebičnosti pretrgaš. 
Pot je tvoja prava, 

vidi jo le čista duša.

Dobri Znanec

VRAČANJE
Če Bog je zemljo ustvaril, 

vrnimo njemu jo, 
če ljudje ne znamo 
gospodarit' z njo. 
Cerkev poteguje 

se za upravnika, 
da z njo bi gospodar'la 

v imenu Stvarnika. 
Gospodje dobro znajo, 

si raj ustvarjajo, 
nam pa Bog 

bo dal plačilo, 
ko z njim se snidemo.

Maks Marinčič

ODKRITOSRČNOST
Zadovoljevanje 
lastnih potreb 

lahko pripelje do tega, 
da bomo želje dingih 
brezbrižno poteptali.

Lepo bi bilo od nas, 
da bi bili odkritosrčni 
ter bi tudi na druge 

kdaj pomislili 
in jih spoštovali.

Darko Blaznik - Darčk

SPOŠTUJMO SOLJUDI!

za avc 22. oktober 2009



KOLUMNA 0
Aleksij Porednik:
v

TOLA2NIKI UMRLJIVIH
»Hitimo v tvoj objem, zadnja resnica. 
Prebujamo se v dan, ki še bolj nas pri
bližuje srečanju s teboj. Smrt, vsako
mur prihajaš naproti, naj ubog v blatu 
gnije ali se raduje na prestolu.« Pribli
žujemo se 1. novembru, ko se običaj
no še posebej spomnimo ljudi, ld so 
»pred nami odšli v večnost«. Senca 
smrti nas spremlja celo življenje, a bi 
nas zagrnila še prej, če bi s strahom 
mislili nanjo. Smrt pri večini zbuja 
strah, torej je edini način za izognitev 
grozljivosti dejstva, da smo umrljivi, 
ta, da ne mislimo nanjo. Pri tej, sicer 
strahopetni in zgrešeni taktiki, si po
magamo s številnimi sredstvi. Imenu
jemo jih lahko »tolažniki umrljivih«.

Najprej omenimo vero. V svojih naj
višjih vrhovih se dotika resnice, da 
smo neumrljivi, ker je neumrljivo naše 
bistvo. Nekateri ga imenujejo duša, 
drugi večna bit, tretji I(a, četrti dušno 
bitje. Imena so bolj ali manj ustrezna; 
zlasti naša »duša« je dvoumna. Ko 
govorimo o duši, imamo ponavadi v 
mislih naša čustva in strasti, torej želj
no dušo. Ta duša se s telesno smrtjo 
razblini, zato je sanjarjenje o »nebe
ški gostiji, kjer opojne pijače nikoli ne 
zmanjka in pečenke nikoli ne poide
jo,« navadna izmišljija na čute priko
vanega človeka, ld se ne zaveda, da je 
večna duša prosta navezanosti na že
lje, čustva in strasti.

Verovanje velike večine vernikov je 
tako v resnici metanje peska v oči. 
Toda s perspektive večnosti je to spre
jemljivo. Duša se mora vsestransko 
razviti, da lahko doseže popolnost. 
Človek se mora utapljati v neumnosti, 
da lahko spozna resnico o neumrljivo
sti svojega najnotranjejšega bistva. Iz 
padcev na poligonu posvetnih utvar 
mora spoznati ničevost svojega stre- 
ženja čutom. Eno človeško življenje 
je prekratko za kaj takšnega. Iz tega 
sledi, da je reinkarnacija večne biti 
nekaj povsem logičnega. Abrahamske 
religije - judovstvo, krščanstvo in is
lam - so nas oropale resnice o obsto
ju reinkarnacije, ampak slednja kljub 
temu deluje.

Bodi o veri dovolj. Omenimo še ka
kšnega tolažnika, ld se ga oldepamo. 
Nojevsko zatiskanje oči pred lastno 
umrljivostjo je v precejšnji meri pri
spevalo tudi k izumu zabav. Veselja
čenje pomeni odklop od vsakdanjih 
skrbi. Predamo se hrani, pijači in dru
gim pripomočkom za samopozabo. 
Zdi se nam, da živimo, vendar se v 
resnici skrivamo pred življenjem. Ko 
se spustimo na realna tla, začne v nas 
zopet ld ju vati črv dvoma, strahu in 
skrbi. Streznitev od užitkov razgali 
našo negotovost. Čutimo, da imamo 
spodrezana krila, ker se zanašamo na 
minljivo moč posvetnosti. »Vse, česar 
se veselimo, zapustimo, ko dušo spu
stimo.«

/"X

pojav sodobnega sveta, ko si skušajo 
ljudje z aktivnim spodbujanjem svojih 
idolov v oblild posameznikov ali ekip 
pričarati občutek skupnosti, ld se iz
gublja v vrvežu vsakdanjega pehanja 
za zaslužkom. V svoji vnemi navijači 
pozabijo ne le »dolgčas sivega vsak
dana«, ampak tudi sebe. Med navija
njem se tako poistijo z idolom, da mu 
»prodajo dušo«. Njihovo življenje ni 
nič več pomembno - edina pomemb
na stvar je zmaga njihovega idola. Ži
vijo za zmage drugih, čeprav imajo od 
njih le dober občutek. Ob porazih se 
žalostijo, kot bi idoli krojili njihovo 
usodo.

Tolažnike umrljivih bi še lahko našte
vali. Med njimi je celo dobrodelnost. 
Nekateri ljudje prispevajo denar in 
gmotne dobrine za humanitarne na
mene samo zato, da imajo dober ob
čutek, ki za nekaj časa odžene vrtajo
čega črva. S pogostim »darovanjem za 
uboge« so obdobja notranje negotovo
sti krat ka, vendar se dvomi kljub temu 
vračajo. Pred seboj ne moremo uiti, 
zato je edina prava rešitev soočenje 
s strahom pred smrtjo. V tem koraku 
pogumnih posameznic in posamezni
kov je nastavek moči »neustrašnih«, 
ljudi, ld so dosegli največjo in dokonč
no zmago, zmago nad smrtjo.

V sodobnem času je vse večja omama 
uživanje v športu. Zdrava tekmoval
nost je dobra, saj razvija človekovo 
telo in duha. Telo, prekaljeno v vadbi, 
je bolj trdno, zato je tudi boljše orodje 
duha. To bi moralo biti vodilo športni
kov. Bolj kot primerjava z drugimi je 
pomembna primerjava s samim seboj. 
Če človek napreduje v športnih vešči
nah, je lahko notranje zadovoljen, če
prav on ali njegova ekipa ne zmaga na 
vsakem merjenju moči. Velika zmota 
je torej gladiatorska naravnanost, ko 
je tekmovalec za uspeh, slavo in denar 
pripravljen zakockati svoje zdravje na 
račun pretiranega treninga in/ali upo
rabe dopinga.

Na enega športnega idola pride na ti
soče navijačev. Razmah navijaštva je
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0 mo/omsmA
Kino Delavski dom Zagorje
Nedelja 25.10. ob 19.00

Ponedeljek 26.10. ob 19.00

Torek 27.10. ob 19.00

Petek 30.10. ob 17.00 

ob 19.00

Sobota 31.10. ob 17.00 

ob 19.00

Nedelja 1.11. ob 10.30 

ob 17.00

Ponedeljek 2.11. ob 17.00 

ob 19.00

Kino Izlake
Nedelja 25.10. ob 19.15

Nedelja LIL ob 19.15

Kino Delavski dom Trbovlje
Četrtek 22.10. ob 18.00

ob 20.00
Petek 23.10. ob 18.00

ob 20.00

Sobota 24.10. ob 10.00

ob 18.00 
ob 20.00

Nedelja 25.10. ob 10.00

GRDA RESNICA, 
rom.kom.
DRŽAVNI SOVRAŽNIKI, 
kriminalka/drama 
Film teater: ČLOVEK NA 
ŽICI, dokumentarec 
TRIJE RAZBOJNIKI, 
animirani otroški film 
VSE MOJE BIVŠE, 
romantična komedija 
TRIJE RAZBOJNIKI, 
animirani otroški film 
VSE MOJE BIVŠE, 
romantična komedija 
TRIJE RAZBOJNIKI, 
animirani otroški film 
TRIJE RAZBOJNIKI, 
animirani otroški film 
TRIJE RAZBOJNIKI, 
animirani otroški film 
VSE MOJE BIVŠE, 
romantična komedija

DRŽAVNI SOVRAŽNIKI, 
kriminalka/drama 
VSE MOJE BIVŠE, 
romantična komedija

GARFIELD IN FESTIVAL 
ZABAVE, Animdr.pust. 
GRDA RESNICA 
GRDA RESNICA 
HUDIČEVI JEZDECI, 
Akcijski triler 
GARFIELD IN FESTIVAL 
ZABAVE 
GRDA RESNICA 
HUDIČEVI JEZDECI 
GARFIELD IN FESTIVAL 
ZABAVE

Ponedeljek 26.10. 

Torek 27.10.

Sreda

Četrtek

Petek

Sobota

Nedelja

Ponedeljek

28.10.

29.10.

30.10.

31.10.

L lil.

2.11.

ob 18.00 HUDIČEVI JEZDECI 
ob 20.00 GRDA RESNICA 
ob 18.00 GARFIELD IN FESTIVAL 

ZABAVE
ob 20.00 HUDIČEVI JEZDECI 
ob 18.00 GARFIELD IN FESTIVAL 

ZABAVE
ob 20.00 OKROŽJE 9, ZF akcija 
ob 18.00 GARFIELD IN FESTIVAL 

ZABAVE
ob 20.00 OKROŽJE 9
ob 18.00 V VIŠAVE, Anim.dr.pust.
ob 20.00 G.I. JOE: VZPON

KOBRE, ZF akcijski triler 
ob 18.00 G.I. JOE: VZPON KOBRE 
ob 20.00 OKROŽJE 9 
ob 10.00 V VIŠAVE 
ob 18.00 G.I. JOE: VZPON KOBRE 
ob 20.00 OKROŽJE 9 
ob 10.00 V VIŠAVE 
ob 18.00 OKROŽJE 9 
ob 20.00 G.I. JOE: VZPON KOBRE 
ob 18.00 V VIŠAVE 
ob 20.00 G.I. JOE: VZPON KOBRE

Kino Delavski dom Hrastnik 
Četrtek 22.10. ob 17.00

Petek 23.10. ob 19.15
Sobota 24.10. ob 17.00

ob 19.00
Nedelja 25.10. ob 17.00

ob 19.00
Sreda 28.10. ob 19.00
Četrtek 29.10. ob 19.00
Petek 30.10. ob 19.00
Sobota 31.10. ob 17.00

ob 19.00
Kino Dol pri Hrastniku 
Petek 23.10. ob 17.00
Petek 30.10. ob 17.00

VSE MOJE BIVŠE, 
rom.kom.
GRDA RESNICA, kom. 
GRDA RESNICA 
VSE MOJE BIVŠE 
VSE MOJE BIVŠE 
GRDA RESNICA 
SLOVENKA, krim.triler 
SLOVENKA 
G-FORCE, domiš.pustol. 
G-FORCE 
SLOVENKA

GRDA RESNICA, kom 
G-FORCE, domiš.pustol.

Naj lepše darilo 
ob prazniku svetega Martina,
knjiga o Martinu, moštu,
avtorja Andreja Frica

i

Podrobnosti o knjigi: 
trda vezava, 
obseg 430 strani

goski in vinu
Kuharska knjiga o »Martinu, goski, moštu in vinu- v prvem 

delu opisuje pomen sv. Martina, običaj martinovanja pri nas in v svetu. 
V knjigi je opisan potek dela preko celega leta v vinogradu in pridelava 
sladkega mošta vse do takrat, ko se spremeni v vino. Besedilo je 
obogateno s poezijo pesnika Toneta Kuntnerja, s pregovori in reki, 
kratkimi zgodbami in šalami o Martinu ter nasveti za zdravljenje 
»mačka« po napornem praznovanju.

Drugi del knjige je namenjen energetskim vrednostim in 
načinom priprave perutninskega mesa.

V tretjem delu knjige pa so zbrani recepti za pripravo okusnih 
jedi (perutnine, gosi, race, kokoši, petelina, piščancev itd.), ki jih ob 
tej priliki pripravljamo širom po Sloveniji. So iz različnih virov: deloma 
so plod moje dolgoletne kuharske prakse, deloma pa sem jih zbral, 
dopolnil in popravil. Moj namen ni bil pisati o kulinarični umetnosti, 
temveč objaviti preproste domače recepte iz velike mize kulinarične 
zakladnice jedi slovenskih pokrajin.

Želim vam veliko užitkov pri pripravljanju opisanih jedi, 
veliko veselja ob praznovanju sv. Martina in zadovoljstva pri 
pokušanju jedi in mošta, ki se spremeni v vino.

Avtor Andrej Fric

• F' * . sfSw

Informacije in naročila: 
E-mail: grafikagracer@siol.net 

Tel.: (03) 5452 666 
Fax: (03) 5473 166
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Prodam
Okrasno grmičje, drevje in različne ciprese prodam.
GSM 041 564 621

Ponudim
Potrebujete posodo, porcelan ali mogoče oreh za saditev? 
Pokličite 041-773-700

Zaposlimo:
- inženirja gradbeništva
- projektanta za projektiranje 

v gradbeništvu

Kontakt: 041-625-913—Primož

NAROČILNICA ZA BREZPLAČNI

MALI OGLAS

Moj naslov (ni za objavo):

r \

v )

mali oglasi
Mali oglasi so za fizične osebe brezplačni in jih pošljite z naročilnico 
na naslov: Uredništvo Zasavca, Cesta zmage 3, 1410 Zagorje ob Savi. 
Uredništvo si pridržuje pravico skrajšanja oglasa in spremembe teksta 
brez obvestila naročnika. Pridržujemo si tudi pravico, da zaradi zakon
skih obveznosti ne objavljamo oglasov, ki oglašujejo storitvene dejavnosti, 
če zraven ni priložena kopija osebnega dokumenta. Za pravne osebe so 
oglasi plačljivi!

Izmed vseh prispelih kupončkov bomo izžrebali srečnega

točen naslov:
Izžrebanci lahko nagrade 
dvignete na upravi 
Grafike Gracer v Celju.

podpis:

dobitnika/co knjižnje nagrade. Vabljeni k sodelovanju!

ime in priimek:

Tokratni dobitnik nagradne igre KNJIGE je:

Nastja Berdajs
Doberljevo 15

Že vet kol 30 let...

f VGraF?Ka
KxJgraeer

OBLIKOVANJE, TISK, DODELAVA IN ZALOŽNIŠTVO TISKOVIN

Lava 7b, 3000 Celje
tel.: 00 386 (0)3 5452 666, h,, 00 386 (0)3 5473 166 

teh»«* www.grafika-grater.si, mu* inb@grafika-grater.si

http://www.dd-trbovlje.si/ http://www.kulturnidom-zagorje.si/

Z ZASAVCEM V KINO!
Vsako številko časopisa Zasavc imate možnost dobiti 
2+2 brezplačni kinovstopnici za ogled kinopredstave

po Vaši želji v Zagorju ali Trbovljah, št. 44
Seveda pa morate odgovoriti na tokratno nagradno vprašanje: 

Napišite ime in priimek glavne igralke, ki igra v filmu
GRDA RESNICA!

Pravilne odgovore z Vašimi podatki (ime, priimek, naslov) ter 
pripisom kateri kino boste obiskali (Zagorje ali Trbovlje) pošljite na:

Grafika Gracer d.o.o. - ZASAVC, Lava 7b, 3000 Celje. 
Izmed vseh prispelih odgovorov bomo izžrebali dva srečna 
dobitnika dveh kinovstopnic, ki jih lahko dvignete z izvodom 
Zasavca in vašim osebnim dokumentom na blagajnah 
kinodvoran v Trbovljah oziroma v Zagorju.

Uredništvo
Tokratna srečna izžrebanca sta:

Žan Ostrožnik (Zagorje) in Erik Bizjak (Trbovlje)
Sponzorja: Zavod za kulturo - Delavski dom Trbovlje in Kulturni center • Delavski dom Zagorje.

~7cx cx\/n
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§avinjskQ,-zasax;Sfea gazela 2Mt
Časopisna družba Dnevnik, d. d., je 15. oktobra 2009 v Celju 

razglasila savinjsko-zasavsko gazelo 2009.
Gazela je izbor najboljših hitro rastočih 
slovenskih podjetij, ki v letu 2009 poteka 
že deveto leto zapored, v zadnjih štirih 
letih pod okriljem časopisne družbe 
Dnevnik. V tem času se je uveljavil kot 
naj večji poslovni dogodek v Sloveniji, pa 
tudi kot motivacija za majhna in srednje 
velika podjetja. Ameriški strokovnjak 
David Birch je pri raziskovanju, 
kako nastajajo nova delovna mesta 
v ZDA, ugotovil, da kar dve tretjini 
rasti zaposlenosti prispevajo podjetja 
z manj kot dvajsetimi zaposlenimi. Z 
analizo življenjskega cikla podjetij jih je 
razdelil na tri kategorije: miši, gazele in 
slone. Med gazele je uvrstil dinamična 
podjetja, ki hitro rastejo, se bliskovito 
razvijajo, intenzivno zaposlujejo in 
so vedno korak pred konkurenco. 
Izbor najboljših hitro rastočih podjetij 
Gazela je dvostopenjski. Sprva na 
šestih regijskih izborih (dolenjsko- 
posavska regija, Osrednja Slovenija, 
savinjsko-zasavska regija, primorsko- 
notranjska regija, dravsko-pomurska 
regija, gorenjska regija) dobijo šest 
regijskih zmagovalcev, izmed katerih na 
sklepnem dogodku izberejo najboljše 
slovensko hitro rastoče podjetje - 
slovensko gazelo leta.
Najhitreje rastoče podjetje v regiji in 
šesti finalist izbora za naziv zlata

gazela 2009 je podjetje Dewesoft, 
podjetje za merilno opremo in 
programsko opremo za merilne 
inštrumente iz Trbovelj. Na izboru 
regijske gazele so kandidirala tri 
trboveljska in pet zagorskih podjetij. 
Sicer pa je 100 savinjsko-zasavskih 
gazel v petih letih, od leta 2003 do 
2008, prihodke povečalo za 4,86-krat. 
Najhitreje rastoča podjetja regije pa so 
rasla tudi po številu zaposlenih, saj so 
v petih letih ustvarila 1.473 delovnih 
mest in so leta 2008 zaposlovala 2.699 
ljudi.

Dewesoft
»Na področju programske opreme je 
Devvesoftu v določenih segmentih 
uspelo narediti najboljšo opremo za 
tehnične meritve na svetu. Njihove 
izdelke na globalni tržnici 21. stoletja 
priznavajo in kupujejo vodilne svetovne 
korporacije, med njimi: NASA, BMW, 
Boeing, Toyota, Lufthansa, Nokia, 
Honeywell, Ford , Siemens. Inovativno 
podjetje s prometom približno 2 
milijona evrov, kar ga po obsegu uvršča 
med manjše gazele, približno 30 
odstotkov sredstev od prodaje vlaga 
nazaj v razvoj, pri razvoju programske 
opreme pa delež znaša tudi do 50 
odstotkov. Dodana vrednost podjetja

P Szels
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znaša zavidljivih 108.857 evrov na 
zaposlenega, kar Dewesoft uvršča v 
zgornji razred med najhitreje rastočimi 
podjetji na nacionalni ravni,« je v 
obrazložitvi zapisala metodološka 
komisija.
Med nominirance za savinjsko-zasavsko 
gazelo 2009 je metodološka komisija 
poleg podjetja Dewesoft uvrstila še 
podjetje MIK, kjer imajo proizvodno 
linijo za okna, vrata in zimske vrtove ter 
podjetje Termo-tehnika, kjer proizvajajo 
toplotne črpalke.

100 savinjsko-zasavskih gazel v 
petih letih ustvarilo 1.271 delovnih 
mest
V petih letih, od leta 2003 do 2008, 
je sto najbolj dinamično rastočih 
savinjsko-zasavskih podjetij ustvarilo 
1.473 delovnih mest. Pri tem je vsak 
zaposleni v povprečju prejemal 1.271 
evrov plače in prispeval k ustvarjeni 
dodani vrednosti v višini 55.728 evrov. 
Sto najhitreje rastočih dolenjsko- 
posavskih gazel je v obdobju med leti 
2003 in 2008 prihodke povečalo za 
4,86-krat (v letu 2008 so prihodki 
znašali 506.981.662 evrov). Glede 
kazalcev uspešnosti najhitreje rastoče 
savinjsko-zasavske gazele presegajo 
povprečje podjetij v regiji. Na 100 
evrov prihodkov so imele gazele v 
povprečju 2,83 evra dobička, medtem 
ko je povprečje v savinjsko-zasavski 
regiji 0,75 evra. Donosnost sredstev je 
v savinjsko-zasavski regiji konec leta
2008 dosegala 0,5, pri 100 gazelah pa 
6,04.

Slovenska gazela 2009 - Znanih že 
vseh šest finalistov za zlato gazelo
2009
Finalisti za zlato gazelo 2009 so gazela 
osrednje Slovenije 2009 Salbatring 
International, primorsko-notranjska 
gazela 2009 Finali Trading, dravsko- 
pomurska gazela 2009 Lumar IG, 
gorenjska gazela 2009 Exoterm IT, 
dolenjsko-posavska gazela 2009 
Mikrografija ter savinjsko-zasavska 
gazela 2009 Dewesoft. Sklepna 
prireditev Slovenska gazela 2009 bo 
22. oktobra v Cankarjevem domu v 
Ljubljani.

Z zaključka izbora savinjsko zasavske gazele 2009 Besedilo in slike: MuH, StR
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Jesenska delavnica za dodatno izpopolnjevanje nadarjenih otrok bo v ponedeljek, 26. oktobra 
2009, potekala na Podružnični osnovni šoli Darinke Ribič na Polšniku.

Center za razvoj Litija in ustanova Razvojna fundacija Po
gum med jesenskimi počitnicami pripravljata enodnevno 
aktivno druženje različnih strokovnjakov in učencev deve
tega razreda osnovnih šol občin Litija in Šmartno pri Li
tiji pod skupnim naslovom »Ustvarjalno srce«. Osnovne 
šole že nekaj časa izvajajo sistematično delo z nadarjenimi 
učenci. Da bi razširili to področje delovanja z novimi obli
kami, s katerimi bi presegli šolski okvir, so se odločili, da 
pripravijo delavnico, na kateri bodo otroci razvijali ustvar
jalnost. Prijave na delavnico zbirajo na Centru za razvoj 
Litija na naslovu janja.obermajer@razvoj.si.
Na Polšniku bodo 26. oktobra čez dan potekale različne 
delavnice, ob 19.30 uri pa bodo jesensko delavnico zaklju
čili z »Ustvarjalnim bazarjem«, na katerega vabijo tudi 
starše in druge goste. Na bazarju bo za zabavo skrbel kan- 
tavtor mag. Andrej Guček. Prisrčno vabljeni!

Besedilo in slika: Janja Obermajer, (RCL)

lili ©lil

Pred pričetkom nove kurilne sezone je primeren čas za razmislek o morebitni izbiri novega
energenta.

Energetski strokovnjaki vam bodo sicer svetovali prehod na 
obnovljive vire energije, ampak njihova uporaba je zaenkrat 
še dokaj omejena, kar še posebej velja za urbana oziroma 
večstanovanjska naselja. Tudi zaradi promocije uporabe 
OVE, se vse premalo gospodinjstev odloča za zemeljski plin, 
ne glede na razvejanost in dostopnost plinovodnega omrež
ja, ki sega skorajda že do vsakega gospodinjstva.
V času, ko se vedno bolj soočamo s posledicami podnebnih 
sprememb je razmislek o prehodu na zemeljski plin še po
sebej utemeljen in okoljsko odgovoren. V primerjavi s pre
mogom in nafto zemeljski plin vsebuje zanemarljivo malo 
žvepla, precej nižje so tudi ostale vrednosti škodljivih snovi, 
ki se sproščajo pri gorenju kot so C02, ogljikov monoksid, 
dušikovi oksidi, prav tako praktično ni prašnih delcev, ki so 
hud onesnaževalec urbanih naselij. Pri zgorevanju zemelj
skega plina se v zrak sprošča kar za tretjino manj C02 kot 
pri zgorevanju premoga ali kurilnega olja, ld je eden od glav
nih povzročiteljev učinka tople grede in segrevanja ozračja. 
Slovenija ima dostop do različnih virov zemeljskega plina 
v Severni Afriki, Rusiji in državah Evropske unije. Za za
dovoljevanje povečane porabe zemeljskega plina v zimskih 
mesecih pa distributerji uporabljajo tudi zakupljene kapa
citete v podzemnih sldadiščih zemeljskega plina v Avstriji

in na Hrvaškem. Gospodinjski odjemalci v Sloveniji imajo 
zagotovljeno neprekinjeno dobavo zemeljskega plina, saj so
dijo med tako imenovano zaščiteno skupino odjemalcev, za 
katere nikoli ne sme zmanjkati zemeljskega plina.
Zemeljski plin je cenovno konkurenčni energent tako glede 
same investicije kot končne porabe v gospodinjstvih. Še po
sebej, če se novi odjemalci odločajo za kondenzacijske kotle, 
ki zaradi dobrega izgorevanja za 30 odstotkov zmanjšajo po
rabo energije. Tudi končna cena zemeljskega plina se je v za
dnjem letu znižala za približno 30 odstotkov. V prihajajoči 
zimi se sicer lahko pričakuje minimalen dvig cen zemeljskega 
plina, toda po izračunih Gospodarskega interesnega združe
nja za distribucijo zemeljskega plina se ta naj ne bi povišala 
v povprečju za več kot 2,9 centa na SmQ porabljenega plina 
oziroma 3,5 centa z vključenim davkom, kar znese približno 
6 odstotkov.
Poleg cenovne konkurenčnosti in okoljske prijaznosti je 
ena izmed ključnih koristi za uporabnika tudi raznolikost 
in udobnost uporabe, ld jo nudi zemeljski plin. Saj en sam 
energent, ld ne potrebuje nobenega dodatnega prostora za 
skladiščenje, lahko dom ogreva ali hladi, uporablja se ga za 
pripravo tople sanitarne vode in za kuhanje.

Vir. GIZ DZP
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V letošnjem oktobru je bilo že štirinajsto srečanje učencev, ki so prvič prestopili prag zagorske
osnovne šole v šolskem letu 1936/37.

V treh paralelkah jih je bilo takrat po več kot trideset, 
letošnje srečanje jih je dočakala polovica, sedemintrideset 
deklet in enajst fantov. Med njimi je sedem tistih, ki so v 
prvi razred stopili s šestim letom, tako so prisotnim štirim 
osemdesetletnikom čestitali za okrogli jubilej. Vseh zbra
nih je bilo petnajst. Prijeten klepet in obujanje spominov 
jih je pomladilo in pregnalo vsakodnevne težave. Urice 
druženja so prehitro minile in obljubili si, da se naslednje 
leto spet snidejo. V mislih s sošolci so bile tudi sošolke, ki 
so poslale zbranim pozdrave z opravičilom, da se zaradi 
zdravstvenih težav srečanja ne moremo udeležiti.
Tokratno druženje je, kot že prejšnja, organizirala Marija 
Popotnik.

Besedilo in slika : Irena Vozelj

V oktobru je bil letošnji zadnji trboveljski test 
hoje na 2 kilometra na stadionu ŠD Rudar.

V treh paralelkah jih je bilo takrat po več kot trideset, 
letošnje srečanje jih je dočakala polovica, sedemintrideset 
deklet in enajst fantov. Med njimi je sedem tistih, ld so v 
prvi razred stopili s šestim letom, tako so prisotnim štirim 
osemdesetletnikom čestitali za okrogli jubilej. Vseh zbra
nih je bilo petnajst. Prijeten klepet in obujanje spominov 
jih je pomladilo in pregnalo vsakodnevne težave. Urice 
druženja so prehitro minile in obljubili si, da se naslednje 
leto spet snidejo. V mislih s sošolci so bile tudi sošolke, ki 
so poslale zbranim pozdrave z opravičilom, da se zaradi 
zdravstvenih težav srečanja ne moremo udeležiti.
Tokratno druženje je, kot že prejšnja, organizirala Marija 
Popotnik.

Besedilo in slika: Irena Vozelj
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Zdravilne rastline na domačem vrtu

Satureja hortensis I.
Ljudska imena: čober, čuber, šatraj, šetraj, šetrajka

Šetraj je do 40 cm visoka enoletnica z močno razraščenimi 
stranskimi poganjki. Cvetovi so kratkopecljati, vijoličasti, 
rožnati ali beli. Cveti od junija do avgusta. Po okusu spo
minja na poper.
Raste na toplih, kamnitih prostorih. Rastlina potrebuje 
veliko toplote. Uporabljamo celotno zel. Imamo pa dvoje 
»žetev«. Prva pred nastankom cvetnih popkov ima večjo 
zdravilno in dišavno vrednost, druga jev času cvetenja. Zel 
sušimo tako, da jo povežemo v manjše šopke in jo posuši
mo v zračnem in suhem prostoru. Posušeno zel hranimo v 
tesno zapitih kozarcih.
V rastlini je veliko eteričnih olj: krvakrol, cimol in fenoli. 
Šetraj vsebuje tudi beljakovine, maščobe ter sladkor. 
Zdravilnost: Šetraj uporabljamo pri želodčnih in črevesnih 
krčih in pri draženju na bruhanje. Za čaj vzamemo 2 do 3 
žličke posušenega zelišča in ga prelijemo z dvema do tremi 
skodelicami kropa. Pijemo nesladkan čaj. Čaj je primeren 
tudi za sladkorne bolnike. Čaj odganja vetrove in pomirja 
krče. Zanimivo: Čaj se uporablja kot pijača za čebele. Ne
pogrešljiv je pri čebelji griži. Je tudi primerna paša zanje. 
Uporaba v kulinariki: Uporabljamo ga namesto popra. Po
sebno priporočljiva je kot začimba pri fižolu, leči, grahu, 
ohrovtu, brokoliju. Šetraj je zdravilna začimba, ld izboljša 
okus hrani. Poseben okus ustvarimo, če ga uporabljamo 
skupaj z žajbljem, timijanom, brinovimi jagodami. Obo
gati okus ovčji, kunčji ali zajčji pečenld.

ViriZdravilne rastline in njih uporaba 
Pripravila: Ceda
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28.08.2009
Ines Lipec - hči Tea Zorec
06.10.2009
Sandra Muslija, Cesta 1. maja 44, Hrastnik - hči Ajla
07.10.2009
Andreja Tkavc, Trg revolucije 4, Trbovlje - hči Izza 
Sladana Lazič, Ul. OF 4a, Radeče - Zala Šeško 
Špela Rebernak, Ul. talcev 20, Zagorje - hči Karolina
08.10.2009
Alisa Alič, Nasipi 43, Trbovlje - sin Tarik 
Danijela Pirš, Šmarjeta 14, Rimske Toplice - sin Blaž No
vak
09.10.2009
Sandra Halilagič, C. 20. julija 38, Zagorje - sin Timotej 
Špehar
Mojca Pograjc, Ičonjšica-del 4, Polšnik - sin Tomaž
10.10.2009
Martina Ičoleša, Golovec 19, Trbovlje - sin Za k Kušar 
Petra Polšak, Cesta zmage 7, Zagorje - sin Zan-Mark Vr
tačnik
Barbara Vodnik, Zaboršt pri Dolu 13, Dol pri Ljubljani 
- hči Ana
Karmen Hrovat, Kolenov greben 4, Radeče - hči Tara 
Trebše
11.10.2009
Danica Sehič, Ul. Sallaumines 4b, Trbovlje - sin Alex 
Špela Režen, Javorje 39, Poljane nad Škofjo Loko - sin 
Izak Zver
12.10.2009
Mojca Kmetič, Colnišče 47, Zagorje - sin Anže 
Sonja Knez, Jelovo 19, Radeče - hči Sara Zorec
14.10.2009
Urška Gobove, Loke 1, Izlake - hči Ela 
Marija Stele, Pogled 1, Moravče - hči Blažka
15.10.2009
Janja Podbregar, Vrh pri Mlinšah 2, Izlake - hči Tjaša 
Maja Koritnik, Veliko Širje 9, Zidani most - sin Maks
17.10.2009
Jana Ilič, Za Savo 9, Hrastnik - hči Ana-Li Oberč 
Urška Cešnjevar Ikiča, Ul. Sallaumines 5a, Trbovlje - 
Jaka Ikiča
Amanda Husič, Cesta zmage 13, Zagorje - sin Emre 
Ahmetovič

Iskrene čestitke!

Naša bodočnost

Mamica .............................................................

iz........................................................................

želim, da novico o veselem dogodku, o rojstvu mojega

otroka, sina/hčerke.........................................

dne...................................

objavite v rubriki NAŠ/} E0D0ČN05I 

v štirinajstdnevniku Zasavc.

Podpis: .........................................................

Ob veselem dogodku se z Vami veseli 
ZASAVC s sodelavci!

Tabo se je imenovala prireditev, bi so jo ob 
otvoritvi nove zunanje podobe enote Ciciban 
Vrtca Zagorje v Kisovcu pripravili mali vrtič- 

barji in njihove vzgojiteljice.

Uradna otvoritev, druženje staršev in otrok ob kostanju 
in praznovanje Tedna otroka, vse v enem kosu, skupaj z 
obnovljeno zunanjo podobo četrt stoletja starega objekta, 
kjer domujejo kisovški cicibani.
V kisovški enoti vrtca je v treh oddelkih 47 malčkov in 
prav toliko zaradi premajhnih kapacitet še v podružnič
ni šoli v Kisovcu. Investicija v obnovo obstoječega objekta 
je vredna 140.000 evrov, obsegala pa je obnovo pročelja, 
menjavo azbestne kritine in starega stavbnega pohištva. Fi
nancirana je iz proračuna občine Zagorje. Iz istega vira je 
namenjeno letos tudi 40.000 evrov za izdelavo projektne 
dokumentacije za prizidek k enoti Ciciban. S tem bodo 
pridobili dve igralnici, ena pa bo nastala iz preurejene pral
nice. Pričetek izvajanja druge faze je odvisen od občinskih 
proračunskih sredstev, ker z ministrstva za šolstvo letos ni 
moč pričakovati sredstev za sofinanciranje. Pomoč je oblju
bila družba Stip iz Zagorja. Kakšna bo, še niso dorekli, 
zainteresirani za obnovo vrtca pa so v družbi iz preproste
ga razloga, ker so v soseščini vrtca zgradili stanovanjsko 
sosesko Marela z devetdesetimi stanovanji v kateri prevla
dujejo mlade družine, načrtujejo pa gradnjo še petdesetih 
stanovanj v Kisovcu.

MaH

k
I
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Vizionarji

Smisel vsake politike je neka vizija. V ta namen služijo 
tudi programi posameznih strank, s katerimi stranke želijo 
pridobiti kar največje število glasov na volitvah. Spomnimo 
se, kako je na prva h demokratičnih volitvah v Sloveniji leta 
1989 zmagal DEMOS, ki je zagovarjal brezkompromisno 
politiko osamosvojitve Slovenije in odcepitev od takratne 
države Jugoslavije. Nato je ljudstvo sledilo vizijam LDS-a 
in njihovi zgodbi o uspehu in vstopu Slovenije v Evropsko 
unijo. Tri cele mandate in še malo čez, ob kratkotrajnem 
sestopu z oblasti, je LDS ob pomoči koalicijskih partnerjev, 
ki niso imeli vedno istih vizij kot vladajoča stranka, kljub 
številnim nerazumljivim potezam uspel vladati Slovencem, 
ki smo ali pa so bili zaslepljeni zaradi velike želje po 
združenju v evropsko bratovščino. Obljube, kot vizije 
SDS-a, o reformah, ki naj bi zagotovile večje socialno 
ravnovesje, boljše pogoje izobraževanja, uspešnejše 
zdravstvo, učinkovitejše sodstvo in državno upravo in 
nasploh vsesplošno blaginjo državljanov in državljank 
skupaj s prehodom iz tolarja na evropsko valuto, je med 
Slovenci izgubila svojo moč že po prvem mandatu. SD s 
predsednikom Borutom Pahorjem na čelu je, z minimalno 
prednostjo, uspela s svojimi vizijami o socialni državi 
premagati do leta 2008 vladajočo SDS z Janezom Janšo v 
vodilni vlogi. Zanimivo pri tem je, da predsednik stranke, 
ki je po zmagi S D postal tudi mandatar in aktualni premier 
vlade, ni ponujal nobenih visoko lebdečih vizij, zgolj z 
realnostjo je opletal in kot sem ga sam razumel včasih, s 
tistimi če-ji, ki jih je kot varovalke mešal med obljube, celo 
z radikalnimi ukrepi grozil, pa čeprav v predvolilnem času 
v letu 2008 o kakšni recesiji še ni bilo ne duha ne sluha. 
Njegova vizija, ki je bila vsaj mojim ušesom nerazumljiva, 
pa je kljub temu prepričala večino volivcev in ga postavila 
na oblast.
Po dobrem letu vladavine SD in Boruta Pahorja ter njegovih 
koalicijskih partnerjev se samo po sebi postavlja vprašanje, 
za kakšno vizijo aktualne oblasti gre. Dvomim, da je za 
vse nerazumljive poteze, ki jih je do sedaj v dobrem letu 
vladanja povlekla vladajoča koalicija, kriva zgolj recesija. 
Nerazumljivo je namreč, da vlada po eni strani zahteva 
razumevanje upokojencev, ko gre za poskuse zamrznitve 
pokojnin, po drugi strani pa odobri dvig plač sodnikom. 
Nerazumljivo je dodeljevanje subvencij podjetjem, ki naj 
bi zaradi krize na trgu bila prisiljena zmanjšati tedenski 
delavnik, potem pa delavce priganjajo k delu tudi ob 
sobotah, ne da bi jim višek opravljenih ur tudi plačali. 
Takšnih in podobnih primerov je v naši državi vse preveč. 
Morda je aktualna oblast s svojimi ukrepi preveč abstraktna, 
da bi bila človeku realnega življenja vajenega dosegljiva in 
ob pomanjkanju poznavanja podrobnosti v političnem 
dogajanju bolj razumljiva. Toda, ali ni umetnost vladanja 
ravno v tem, da je realna in konkretna ter tako tudi večini 
ljudem razumljiva.
Obstaja tudi možnost, da je vizija Boruta Pahorja in 
obstoječe koalicije tako dolgoročna, da se bodo polagoma 
sestavili vsi, v glavah vladajočih zamišljeni elementi v 
celoto in bomo skozi daljše obdobje tudi povsem običajni 
ljudje dojeli, da so morebitni nesmisli pravzaprav smiselni 
in koristni. Pri tem pa obstaja dilema ali so preostala tri 
leta vladanja dovolj, da bo večina volilnega telesa dojela 
vizionarstvo aktualne oblasti.

Mefisto

Kdo sem on kaj se mi doga j a- 
Pospravljalnica
Smešno, kaj? Pospravljalnica! Moj izum. Če je lahko 
klepetalnica, mešalnica, zakaj pa ne pospravljalnica? 
Končno sem našla malo časa zase in za vse tisto, kar je 
neizogibno, a se odlaša in odlaša, zaradi pomanjkanja 
časa, premalo volje ali pa kakšnega drugega pripravnega 
izgovora. Pravijo: Izgovor je dober, četudi ga pes na repu 
prinese!
Kaj pa vem? Včasih sem tako utrujena, da se mi že 
podnevi oči zapirajo. Je pa to za nekaj dobro - nimaš časa 
za bolezen. To še ne pomeni, da je vse bp, pač pa o tem 
ne razmišljaš, vzameš kakšno tabletko, poleg tistih, ki jih 
moraš doživljenjsko uživati in go on!!!
Ko te pita, šta ti fali!!! In ko slišim tiste, ki na vse pretege 
jamrajo, me vse mine. Pa jim večkrat fali manj kot meni in, 
če bi še jaz začela, bi bilo videti, da tekmujem. Nak, to pa 
že ne! Kar naj imajo vse najhujše bolezni, jaz se bom raje 
pritajila!
No, torej, glede tega imam v glavi pospravljeno. Vsaj nekaj! 
©
Brrr, kako zunaj piha!!! Jaz pa lepo na toplem, pišem 
kolumno, potem ko me je prepihalo na poti do trgovine 
in nazaj.
Včeraj sem bila zares pridna: pomila okna, zamenjala 
zavese, očistila in pospravila poletno obutev....pa še kaj. 
Najbolj sem ponosna na to, da sem se rešila kupa starih 
računov, papirjev z moje pisalne mize, starih časopisov.... 
Če bom pri volji, bom danes še malo nadaljevala. Vendar 
bom najprej izpolnila vse dolžnosti do službe in vas dragi 
moji, potem bom pa videla.
Eh, pospravljalnica! Saj to je še vedno najlaže - pospraviti 
po hiši ali stanovanju, po tem pa se zadovoljno zlekniti v 
fotelj, srkati kavo ali čaj in razmišljati o tem, kako bi bilo, 
če bi bilo...
Prej sem govorila o pospravljanju v glavi, kar pa nekaterim 
ravno ne gre od rok. I Ija, seveda, vse je odvisno od tega 
kaj pospravljamo. Iskreno mislim, da bi bilo zelo koristno 
pospraviti stare zamere in vsa negativna čustva, ki se 
nam lahko kot bumerang vrnejo v obliki stresa, bolezni, 
negotovosti, kompleksov manjvrednosti in še in še....
Na dogodke in ljudi je nujno treba gledati pozitivno, da bi 
se dobro z dobrim povrnilo. Nekaterim to pač ne gre od rok, 
eni se potuhnejo, drugi štenkarijo, tretji se radi prepirajo.... 
Potem se pa sprašujejo zakaj jim gre vse narobe!!! Itak!!! 
Pa bi bilo treba počistiti z enoumjem, ki ne more nikakor 
biti konstruktivno. In tisti neprijetni vedno moj prav je 
potrebno včasih malo odriniti. Kaj pa ti veš in ti nimaš 
pojma, bi bilo treba izgnati iz vsakodnevnega besednjaka. 
To je sistematsko poniževanje drugega in umetno dviganje 
svojega jaza (ega), ki v pa bistvu stalno izgublja, le da se 
tega ne zaveda.
Jaz osebno rada pospravljam negativna čustva. Včasih 
se mi še zgodi, da izbruhnejo, če mi kdo le (pre)močno 
stopi na žulj ali me nezasluženo ozmerja. (Je zmerjanje 
sploh kdaj zasluženo?) Pa še takrat nikoli ne uporabljam 
grdih besed in žaljivk. Toliko že imam pospravljeno. Sem 
za konstruktiven dialog, ki pa je ničen, če obe strani ne 
spoštujeta pravil medsebojnega kulturnega dialoga.
Skoraj sem pozabila na stare ljubezni. Lepo jih je treba 
pospraviti v skrinjice. Posortirati. Da se ve, zakaj se je 
nekoč za nekom vzdihovalo in trpelo in naj se ve tudi to, 
zakaj temu ni več tako. Včasih je lepo kakšno skrinjico 
odpreti in se spomniti vsega lepega, kar je začinilo naše 
življenje z merico čustev, tistih najlepših.

St.R.
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Na Marnem, v vrtnariji Damjane Napret Čepr- 
lin je bilo v dneh od 5. do 15. oktobra 2009 v 

okviru projekta Buče skozi letne čase, katere
ga vodja je bila. pestro in bučasto.

V tem času so prihajale organizirane skupine in posame
zniki, ki so uživali v razstavi raznovrstnih buč, bilo je ne
kaj predavanj na to temo, sobota in nedelja pa sta bili po
svečeni jedem iz buč oziroma aranžmajem. Kulinariko so 
zaupali kot navadno domačinu Dejanu Mastnaku - pred 
leti je bil kuhar leta - ki je vešče vrtel kuhalnico in kar pred 
očmi obiskovalcev ustvarjal in razlagal različne jedi. 
Pomerili so se tudi v peki bučnega zavitka in komisija je 
od 21 prijavljenih podelila prvo mesto Marinki Senčar iz 
Trbovelj.
Od trinajstih buč, ki so prispele na Marno, pa je tehtala

najvecja 65,3 kilograma lastnice Urške Velikonja iz Brdc.
V nedeljo so ustvarjali aranžmaje iz buč in od trinajstih 
umetnikov so ocenili ženico kot najboljši aranžma Jolande 
Podmenik iz Hrastnika.
V teh dveh dneh je prišlo na Marno veliko obiskovalcev iz 
celega Zasavja, kar pomeni, da si buče pridobivajo v naši 
prehrani solidno mesto. Damjani in sodelavcem lahko iz
razimo vse priznanje, saj je bil projekt velik organizacijski 
zalogaj.
»Vse težave bodo kmalu pozabljene,« je dejala prizadevna 
Damjana,
«saj me nadvse veseli, da so bili ljudje zadovoljni.«
V projekt sta bila vključena še Turistično društvo Hra
stnik in ICGZS - Zavod Ljubljana; sofinanciran pa je bil iz 
Evropskega kmetijskega sklada za razvoj podeželja.

Slike in besedilo: Ftinei Moljk
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Ponudba velja od 15.10. do 31.12.2009 oz. do prodaje zalog

Pralni stroj Candy GO 1480 DH
zmogljivost pranja do 8 kg, hitrost ožemanja do 1400 
vrt./min, višje postavljena in večja vrata 035 cm, Inverter tehnologija - 
tiho delovanje, samodejno prilagajanje porabe vode in energije -Fuzzy 
logic. večfunkcijski prikazovalnik, zamik vklopa do 23 ur, prikaz časa do 
konca programa, tipka nastavitev umazanosti perila, tipka Allergie, program 
za občutljvo kožo, tipka Nočni program, Mix and Wash za pranje različnih 
mešanih in barvnih tkanin, hitri 32 minutni program, impulzno pranje za 
najobčutljiveše tkanine. dimf^flFw*54 cm

Redna cena: 
749,90 EUR

Akcijska cena:

M Center tehnike, gradnje in pohištva ševnic
Savska c. 20b, 07/816 32 10 ...................................... ........ ........ —

IVI Center tehnike, gradnje in pohištva Brežio
Cesta Svobode 31,07/495 39 50 /

Mercator
Okolju prijazen sosed"Več informacij v letaku in na www.mercator.si
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